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Mer natur, mindre utslipp. Miljøprisen til Plast Piratene.Redd Oslofjorden
Vi må ta vare på landbruks-
jord, grøntarealer, 
vassdrag, våtmark, fjorden, 
strandsonen og marka.

Side 6-7

– De er sanne helter som viser 
at det er mulig å gjøre en 
forskjell. 

Side 14

Vi må handle nå for å gjøre 
Oslofjorden frisk. 
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Venstre mener at byene 
og tettstedene i Norge 
både skal være gode 
steder å bo og vokse opp, 
og ta sin del av ansvaret 
for en bærekraftig 
utvikling. Næringslivet, 
frivilligheten, 
lokaldemokratiet, kultur 
og innbyggerne spiller på 
lag for å lage løsninger 
som gir plass til alle og 
lar hver enkelt av oss 
leve i tråd med egne 
ønsker, evner og behov 
– samtidig som vi tar 
vare på naturen og det 
biologiske mangfoldet.
-Askers store potensiale er i 
de mange unike tettstedene. 
Vi vil arbeide for sterke 
lokalsamfunn i hele Asker, 
hvor folk får utfolde seg, har 
gode møteplasser for alle 
generasjoner og et bredt 
og variert fritidstilbud, sier 
førstekandidat Elisabeth 
Holter-Schøyen.

-Vi mener det er viktig å 
sette innbyggernes ønsker 
og behov i første rekke i 
stedsplanleggingen, og 
involvere innbyggerne 
i utformingen av 
lokalsamfunnene. Fremtidens 
sentrum og tettsteder i 
Asker må utvikles etter 
prinsipper om bærekraft og 
livskvalitet for innbyggerne, 
sier Elisabeth. -Det må 
bygges variert, med en god 
fordeling av boliger, handel 
og servicefunksjoner, som gir 
gode opplevelser. Kvalitet i 
by- og stedsutvikling må bety 
et sterkt fokus på arkitektur 

som må stå i samsvar med 
eksisterende bebyggelse. 
Leiligheter må bygges med 
ulik størrelse. Solforhold 
og viktige siktlinjer skal i 
størst mulig grad sikres, 
og det må være rik tilgang 
på lekeplasser, grønne 
lunger, sammenhengende 
grønne korridorer og 
turstier, fortsetter hun.

-Gode lokalmiljø har også 
et mangfold av aktiviteter, 
slik at alle finner noe de 
kan trives med. Venstre 
mener at hvis kulturen, 
idretten og frivilligheten 
får frihet til å utfolde seg, 
får vi et mer mangfoldig 
tilbud for innbyggerne. 
Kommunen spiller samtidig 
en viktig rolle i å legge til 
rette for både organiserte og 
egenorganiserte aktiviteter, 
og et trygt og attraktivt uteliv, 
sier andrekandidat Tobias 
Waage Bremnes. Transport 
er en viktig del av dette og 
Venstre vil jobbe for gode 
kollektivtilbud til alle deler 
av kommunen, sier han.

-Asker vil fortsette å vokse. 
Veksten skal i hovedsak skje 
ved å utvikle mer attraktive 
lokalsentre og tettsteder med 
lokal handel og service hvor 
innbyggerne kan få dekket 
flere av sine daglige behov. 
Venstres politikk er å bygge 
kollektivnært i prioriterte 
vekstområder. Fortetting 
ved kollektivknutepunktene 
skal skje med god kvalitet, 
som tar hensyn til både 
eksisterende bebyggelse 
og framtidens innbyggere, 
sier Christian Skrede, Asker 
Venstres tredjekandidat.

-Asker inneholder noe av 
de rikeste geologiske og 
biologiske naturverdiene 
i landet. I tillegg har vi en 
kystlinje som er attraktiv for 
alle. Venstre har som mål 
at matjord, naturområder, 
strandlinje og kulturminner 
skal tas vare på for de 
som kommer etter oss, 
sier de tre kandidatene.

Vi vil at det skal være godt 
å vokse opp, bo og jobbe 
i, og ikke minst bli gammel 
i Asker. Vi kjemper for å 
gi hvert enkelt menneske 
størst mulig frihet, 
samtidig som vi tar vare 
på naturen og hverandre.

Venstre ønsker et 
inkluderende samfunn der 
alle gis reelle muligheter 
til å leve det livet de 
ønsker. Vi vil at alle skal 
kunne ta aktivt del i 
samfunnet – uavhengig 
av bakgrunn, alder, kjønn, 
livssyn, funksjonsnivå 
og seksualitet.   

Venstre er et utålmodig 
og samfunnsbyggende 
parti. Vi vil framover. 

Vi har fått gjort mye i den 
kommunestyreperioden 
vi nå har vært igjennom.  
Og vi har satt Asker på 
kartet både nasjonalt og 
internasjonalt for vårt 
arbeid særlig innen klima, 
miljø og sirkulær økonomi. 
Vi har ledet arbeidet med 
Temaplan Handling mot 
klimaendringene, Temaplan 
Vann og vannmiljø, 
Temaplan Eiendom, 
Temaplan Naturmangfold 
blant annet, og vi har tatt 
initiativ til å følge opp den 
særdeles viktige planen 
«Helhetlig tiltaksplan for 
en frisk og ren Oslofjord 
med et aktivt friluftsliv».

Vi har gjennomført viktige 
tiltak både for unge og 
eldre, og vi har kjempet 
for viktige kulturtiltak og 
nærdemokratiordninger. 
Og vi har gått i dialog med 
vårt lokale næringsliv som 
har vært gjennom en tøff 
periode – lyttet og levert 
forslag på Stortinget på 
tiltak som kunne avhjelpe.

Vi har fremdeles 
ambisjoner for et varmere, 
rausere og grønnere Asker 
og vil fortsette arbeidet 
for et varmt samfunn med 
plass til forskjeller og 
individuelle særpreg. 

I neste periode vil vårt 
engasjement særlig gå 
på å ivareta vår viktige 
natur, og restaurere 
natur som allerede er 
ødelagt. Tap av natur er 
sammen med klimakrisen 
en av våre største 
samfunnsutfordringer 
og henger nøye sammen. 
Det betyr at vi må se 
både utfordringene 
og løsningene i en 
sammenheng. Asker 
har et helt spesielt og 
unikt naturmangfold, 
noe som gjør at vi har 
et spesielt ansvar.

Vi vil jobbe for at Asker skal 
være en enda mer attraktiv 
kommune for næringslivet 
som kan bidra til at flere 
kan jobbe nærmere der 
de bor. Og vi vil spille 
på lag med bøndene og 
grøntnæringen, så de både 
kan produsere maten vår og 
bidra til det grønne skiftet.

Muligheter for alle og 
friheten til å leve egne 
liv sikres gjennom 
en god skole, gode 
velferdstjenester, 
engasjement i 

frivilligheten og et 
nyskapende næringsliv.

Jo større innflytelse 
Venstre får i Asker, 
desto enklere blir det 
å ta miljøvennlige 
valg i hverdagen.

Ved å gi din stemme til 
Venstre gir du også et 
bidrag til å utvikle Asker 
i en mer bærekraftig, 
inkluderende og 
nyskapende retning – og 
samtidig støtte opp om 
de liberale verdiene som 
vi aldri kan ta for gitt.   

Håper du finner noe av 
interesse i denne avisa! 
God lesing og godt valg!

Mvh

 

Elisabeth Holter-Schøyen, 
førstekandidat

Venstre er det grønne og 
liberale partiet i Asker.

Kjære Asker-velger: Grønne og levende 
lokalsamfunn.

Følg oss på 
facebook.com/

venstre.asker
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En av hans hovedbekymringer er dagens 
barnehageopptak, som han mener er 
urettferdig. Han trekker frem at flere 
foreldre, spesielt de som har barn 
født om vinteren og våren uttrykker 
frustrasjon og bekymring knyttet til 
manglende barnehageplass. Mange 
blir tvunget til å ta ulønnet permisjon 
fordi foreldrepengene tar slutt, 
samtidig som det er flere måneder til 
barnehageplassen står klar i august. 

- Vi i Venstre ønsker å innføre et mer 
fleksibelt tilbud ved å innføre en 
barnehageplassgaranti fra tidspunktet 
foreldrepenger tar slutt. For oss er 
det viktig at barnehageplassene i 
Asker er tilgjengelige når det passer 
for familien, ikke når det passer 
for kommunen, forteller Tobias.

Videre trekker han fram at terskelen for 
å komme inn i barnehagen er i dag for 
høy for mange. Blant annet mener han at 
prisen kan være et hinder for deltakelse.

- Det hjelper ikke å ha rett til en 
barnehageplass om man ikke har råd 
til å betale for den. Derfor foreslår vi 
i Venstre å utvide retten til gratis tid 
i barnehager. Retten bør gjelde for 
alle barn fra familier med lav inntekt 
fra foreldrepermisjonen tar slutt, ikke 
fra barnet er to år, slik det er i dag.

- Våre barnehager må være gode, trygge 
og tilgjengelige for alle barn i Asker - 
akkurat når familien trenger det. Venstre 
står for en politikk som tar hensyn til 

familiers behov og jobber for en mer 
rettferdig og fleksibel barnehagesektor.

Også i Asker-skolen er det utfordringer, 
mener Tobias. Han er særlig bekymret 
for den enorme lærerflukten fra 
skolene. Nylig ble søkertallene for 
høyere utdanning kunngjort som viste 
at søkertallene til lærerutdanningene 
har stupt med hele 22 prosent. 

- Det er opprørende at færre og færre 
ønsker å ta del i et av verdens mest 
betydningsfulle yrker. Skolene skriker 
etter kompetente lærere, og som elev 
vet jeg at en dyktig lærer utgjør den 
aller største forskjellen når det gjelder 
elevers trivsel og læring, forteller Tobias. 

Han mener at de rekordlave søkertallene 
ikke er overraskende. Han peker til 
at regjeringen de siste årene har 
innført en rekke tiltak som har gjort 
utdanningen og yrket mindre attraktivt. 

- Regjeringen kuttet ned på midlene 
som skulle brukes til å ta igjen tapt 
læring i fjor. De avsluttet lærerstreiken 
ved tvungen lønnsnemnd, basert på 
altfor svake argumenter. I tillegg har de 
nedprioritert lærernes videreutdanning 
og lagt ned lærerspesialistordningen 
– en av få muligheter for lærere 
til å spesialisere seg, samtidig 
som de fortsetter i skolen.

- Vi i Venstre har foreslått flere tiltak 
for å tiltrekke flere studenter til 
lærerutdanningene og beholde dem i 
skolen. Blant annet har vi foreslått en 

plan for å øke antall ansatte i skolen, 
spesielt fra yrkesgrupper med helse- 
og sosialfaglig kompetanse. Målet er å 
avlaste lærerne slik at de får bedre tid 
til å fokusere på kjernen i sitt arbeid. Vi 
vil også legge større vekt på praktisk 
erfaring i lærerutdanningene og sikre 
nyutdannede lærere bedre oppfølging.

Avslutningsvis trekker Tobias frem sine 
egne erfaringer med gode og motiverte 
lærere. Han understreker at om man 
virkelig ønsker flere dedikerte lærere, så 
må vi faktisk vise at vi bryr oss om dem. 

- Fastlegene må få en 
lettere hverdag, sier Asker 
Venstres fjerdekandidat 
Gro Buttingsrud som selv 
jobber som helsesekretær 
på fastlegekontor. Etter 
hvert som stadig flere 
oppgaver har blitt flyttet 
fra sykehusene til fastlegen, 
må antallet pasienter hver 
fastlege har ansvar for 
senkes uten at det går ut 
over legen økonomisk. 
Da får fastlegene en mer 
levelig hverdag med 
arbeidsdager som ikke 
behøver å strekke seg inn i 
kvelden og helga. Dagens 
yngre leger ønsker å ha et 
liv med familien også, og 
det er ikke forenlig med 
arbeidsuker som kan være 
opp mot 60 timer. Å skulle 
frata fastlegene enkelte 
oppgaver vil bare medføre 
at fastlegeordningens 
store fortrinn, legens 
totaloversikt over 
pasientens helse, 
forsvinner, sier hun.

I dag gjør legene oppgaver 
som gjerne kan overlates 

til annet helsepersonell, 
som helsesekretærene 
som allerede jobber på 
legekontoret. Dette kan 
være rutineoppgaver 
i forbindelse med 
oppfølging av kronikere, 
som diabetikere og 

pasienter med kols, og 
også andre behandlinger 
og prosedyrer.  

- Vi må også se på 
organiseringen av 
legevakt, sier Gro. I dag 
har fastlegene vakter på 
legevakten i tillegg til 
allerede godt over vanlig 
arbeidsuke. I vårt distrikt, 
hvor det sjelden er hvilende 
vakter og ganske høyt 
press på legevakten, blir 
dette en ekstra belastning 
som gjør at legene heller 
velger andre jobber. Vi må 
ha egne leger ansatt på 
legevakten, så fastlegene 
kan få færre av disse 
vaktene. Da får man også 
leger som får mer erfaring 
og dermed blir enda 
dyktigere på akuttmedisin. 

- I andre kommuner, 
som i Tromsø, har man 
suksessfulle ordninger 
hvor kommunen bidrar 
økonomisk slik at legene 

blant annet kan redusere 
pasientlistene sine. Dette 
er løsninger som vi også 
bør innføre. De kommunale 
legekontorene hvor legene 
kan være kun leger og 
ikke arbeidsgivere har 
vi to av i Asker, og vi kan 
gjerne opprette flere, sier 
Christian Steenfeldt-Foss, 
selv fastlege og  kandidat 
for Asker Venstre. 

- Sammen vil disse 
tiltakene gjøre at vi vil 
kunne tilby innbyggerne 
en stabil fastlegeordning 
med leger som kjenner 
pasientene sine. Det 
er bevist at dette er 
samfunnsøkonomisk 
lønnsomt, det fører til 
færre sykehusinnleggelser, 
mindre medikamentbruk 
og generelt bedre helse, 
så dette må vi prioritere, 
samstemmer fastlegen 
og helsesekretære. 

UngData-undersøkelsen var gledelige nyheter for Asker. Den viste at Asker-skolen preges av lite 
mobbing, gode skoleresultater og fornøyde barn og unge. Likevel så uttrykker annenkandidat for 
Venstre, Tobias Waage Bremnes, bekymringer for situasjonen i skolene og barnehagene. 

Nasjonalt har vi en fastlegeordning som er i ferd med å bukke under. I Asker har 
vi så langt klart oss bedre enn mange andre kommuner, men også her merker vi at 
det blir stadig vanskeligere å få kvalifiserte søkere til fastlegehjemlene som blir 
ledige etter hvert som et stadig eldre fastlegekorps vil gå av med pensjon. 

Ung i Asker. En fastlegeordning i krise 

– hvordan håndterer vi det?

Bemanningsutfordringene i helsesektoren
– riktig bruk av kompetanse.

- Lønn er et vesentlig virkemiddel 
både for å rekruttere og 
beholde, men man må også se på 
organisering av virksomhetene og 
fordeling av oppgaver mellom de 
ulike yrkesgruppene, sier Gunn-
Torill Homme Mathisen (femte-
kandidat) som selv er sykepleier 
og jobber i eldreomsorgen.

- For å avhjelpe dette vil Venstre 
presse på for at pensjonert 
helsepersonell kan jobbe deltid 
i det offentlige uten å få varig 
avkorting i pensjonen, sier Gunn-
Torill. - I tillegg mener vi også at 
alle som ønsker 100% stilling skal 
få det, understreker hun.

Noen av oppgavene i våre 
institusjoner som ikke er direkte 
helsehjelp, kan overtas av andre 
medarbeidere. Kjøkkenverter kan 
ta seg av smøring av smørbrød 
og vaske opp. Helsepersonell bør 
heller ikke bruke av sin tid til å 
vaske tøy.

- Store helsehus bør ha flere 
yrkesgrupper som kan ta seg 
av merkantile oppgaver og 
annet ikke-pasientnært arbeid. 
Slike tiltak vil frigjøre tid slik at 
helsepersonell kan ha fokus på 
å yte god helsehjelp. Riktig bruk 
av kompetanse er helt vesentlig, 
avslutter Gunn-Torill.

Tobias Waage Bremnes, 2. kandidat 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Gunn-Torill Homme Mathisen, 5. kandidat 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Gro Buttingsrud, 4. kandidat 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Utdannet helsepersonell er allerede nå en knapphetsressurs i samfunnet. I Norge vil vi de neste 40 år 
få 250 000 eldre over 80 år, dette ifølge Helsepersonellkommisjonen. Det blir stadig vanskeligere å 
fylle ledige stillinger. Det blir derfor mer og mer viktig å beholde det helsepersonellet man har. 

Christian Steenfeldt-Foss, 16. kandidat 
Foto: Privat
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fleksibelt tilbud ved å innføre en 
barnehageplassgaranti fra tidspunktet 
foreldrepenger tar slutt. For oss er 
det viktig at barnehageplassene i 
Asker er tilgjengelige når det passer 
for familien, ikke når det passer 
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familiers behov og jobber for en mer 
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ved tvungen lønnsnemnd, basert på 
altfor svake argumenter. I tillegg har de 
nedprioritert lærernes videreutdanning 
og lagt ned lærerspesialistordningen 
– en av få muligheter for lærere 
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- I andre kommuner, 
som i Tromsø, har man 
suksessfulle ordninger 
hvor kommunen bidrar 
økonomisk slik at legene 

blant annet kan redusere 
pasientlistene sine. Dette 
er løsninger som vi også 
bør innføre. De kommunale 
legekontorene hvor legene 
kan være kun leger og 
ikke arbeidsgivere har 
vi to av i Asker, og vi kan 
gjerne opprette flere, sier 
Christian Steenfeldt-Foss, 
selv fastlege og  kandidat 
for Asker Venstre. 

- Sammen vil disse 
tiltakene gjøre at vi vil 
kunne tilby innbyggerne 
en stabil fastlegeordning 
med leger som kjenner 
pasientene sine. Det 
er bevist at dette er 
samfunnsøkonomisk 
lønnsomt, det fører til 
færre sykehusinnleggelser, 
mindre medikamentbruk 
og generelt bedre helse, 
så dette må vi prioritere, 
samstemmer fastlegen 
og helsesekretære. 

UngData-undersøkelsen var gledelige nyheter for Asker. Den viste at Asker-skolen preges av lite 
mobbing, gode skoleresultater og fornøyde barn og unge. Likevel så uttrykker annenkandidat for 
Venstre, Tobias Waage Bremnes, bekymringer for situasjonen i skolene og barnehagene. 

Nasjonalt har vi en fastlegeordning som er i ferd med å bukke under. I Asker har 
vi så langt klart oss bedre enn mange andre kommuner, men også her merker vi at 
det blir stadig vanskeligere å få kvalifiserte søkere til fastlegehjemlene som blir 
ledige etter hvert som et stadig eldre fastlegekorps vil gå av med pensjon. 

Ung i Asker. En fastlegeordning i krise 

– hvordan håndterer vi det?

Bemanningsutfordringene i helsesektoren
– riktig bruk av kompetanse.

- Lønn er et vesentlig virkemiddel 
både for å rekruttere og 
beholde, men man må også se på 
organisering av virksomhetene og 
fordeling av oppgaver mellom de 
ulike yrkesgruppene, sier Gunn-
Torill Homme Mathisen (femte-
kandidat) som selv er sykepleier 
og jobber i eldreomsorgen.

- For å avhjelpe dette vil Venstre 
presse på for at pensjonert 
helsepersonell kan jobbe deltid 
i det offentlige uten å få varig 
avkorting i pensjonen, sier Gunn-
Torill. - I tillegg mener vi også at 
alle som ønsker 100% stilling skal 
få det, understreker hun.

Noen av oppgavene i våre 
institusjoner som ikke er direkte 
helsehjelp, kan overtas av andre 
medarbeidere. Kjøkkenverter kan 
ta seg av smøring av smørbrød 
og vaske opp. Helsepersonell bør 
heller ikke bruke av sin tid til å 
vaske tøy.

- Store helsehus bør ha flere 
yrkesgrupper som kan ta seg 
av merkantile oppgaver og 
annet ikke-pasientnært arbeid. 
Slike tiltak vil frigjøre tid slik at 
helsepersonell kan ha fokus på 
å yte god helsehjelp. Riktig bruk 
av kompetanse er helt vesentlig, 
avslutter Gunn-Torill.

Tobias Waage Bremnes, 2. kandidat 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Gunn-Torill Homme Mathisen, 5. kandidat 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Gro Buttingsrud, 4. kandidat 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Utdannet helsepersonell er allerede nå en knapphetsressurs i samfunnet. I Norge vil vi de neste 40 år 
få 250 000 eldre over 80 år, dette ifølge Helsepersonellkommisjonen. Det blir stadig vanskeligere å 
fylle ledige stillinger. Det blir derfor mer og mer viktig å beholde det helsepersonellet man har. 

Christian Steenfeldt-Foss, 16. kandidat 
Foto: Privat



Side 6 VENSTRE - Vi tar Asker framover VENSTRE - Vi tar Asker framover Side 7

Klimapolitisk 
foregangskommune
-Vår visjon er å omstille Asker 
til et lavutslippssamfunn, der 
utslippene er kraftig redusert 
og ressursene utnyttes på 
en mye bedre måte enn 
i dag. Asker skal være en 
nasjonal foregangskommune 
innen fornybare 
energikilder, energisparing 
og gjennomføring av 
klimakutt i overgangen til et 
lavutslippssamfunn. Venstre 
er opptatt av at det grønne 
skiftet innebærer en lang 
rekke muligheter for oss som 
samfunn. Når vi skaper et 
samfunn som er bærekraftig, 
basert på fornybare 
energikilder og med minimale 
utslipp av klimagasser, skaper 
vi også et samfunn det er 
godt å leve i. Det som er bra 
for klimaet er ofte også bra 
for helsa, økonomien og 
miljøet ellers, sier en tydelig 
engasjert førstekandidat 
Elisabeth Holter-Schøyen.

-Venstre vil utvikle 
kommunen smart, slik at vi 
får lavere utslipp og mindre 
energibruk. Konsentrert 
bebyggelse, korte 
avstander og god tilgang på 
kollektivtransport vil bidra 
til dette, fremholder hun. 

Miljøgifter og 
forurensning
-Forurensning i vann, 
jordsmonn, luft og vegetasjon 
har alvorlige følger for natur 
og plante- og dyrearter. 
Industri, veitrafikk, bunnstoff 
på fritidsbåter, generell 
forsøpling og vedfyring 
i gamle ovner er kilder til 
utslipp av tungmetaller, 
mikroplast og andre 
organiske miljøgifter. – Her er 
det mye å ta tak i! Vi må slutte 
å dumpe snø og forurenset 

smeltevann i vassdrag og sjø. 
Vi vil innføre støtteordninger, 
slik at det er enklere å velge 
miljøvennlige løsninger 
for kunstgressbaner. Vi må 
påvirke fylke og stat til å 
bruke alternativer til veisalt – 
spesielt nær vassdrag. Asker 
Venstre er også opptatt av at 
vi må få slutt på forurensingen 
fra vedlikehold av fritidsbåter 
og mener det må komme på 
plass en forskrift som krever 
rensing av spylevann fra båter 
på land. Dette har Venstre 
fått innført i Asker – som 
landets første kommune – i 
båthavner som leier eiendom 
av kommunen. Asker Venstre 
har også jobbet for at 
Venstres stortingspolitikere 
nå har fremmet et 
representantsforslag om 
dette på Stortinget. Asker 
Venstre har også jobbet for å 
få frem løsninger for tømming 
av septik fra fritidsbåter. 
Antall tømmestasjoner vil nå 
øke fra 4 til 7 i Asker basert 
på dette. – Dette er enkle 
og viktige tiltak på veien 
til å redde Oslofjorden, 
sier Holter-Schøyen.

Målet om grønn 
vekst bestemmer 
hvor vi skal bygge og 
hva vi skal verne
I hvilke områder skal vi vokse, 
hvordan skal vi fortette med 
kvalitet og hvordan skal vi 
utvikle nærsentra hvor vi 
kan leve våre daglige liv? 

-Asker inneholder noe av 
de rikeste geologiske og 
biologiske naturverdiene 
i landet. I tillegg har 
vi en kystlinje som er 
attraktiv for alle. Venstre 
har som mål at matjord, 
naturområder, strandlinje 
og kulturminner skal tas 

vare på for de som kommer 
etter oss, sier Elisabeth.

-Asker vil fortsette å vokse. 
Veksten skal i hovedsak skje 
ved å utvikle mer attraktive 
lokalsentre og tettsteder med 
lokal handel og service hvor 
innbyggerne kan få dekket 
flere av sine daglige behov. 
Venstres politikk er å bygge 
kollektivnært i prioriterte 

vekstområder. Fortetting ved 
kollektivknutepunktene skal 
skje med god kvalitet, som tar 
hensyn til både eksisterende 
bebyggelse og framtidens 
innbyggere, sier hun. 

Mer natur
-Asker har store geologiske 
og biologiske naturverdier, 
også i nasjonal sammenheng. 

Mer natur, mindre utslipp.
Vi har kyst, vassdrag og 
skog. Mens deler av skogen 
i dagens Asker er omfattet 
av markaloven, har skogen i 
Røyken og Hurum ikke samme 
vern - med unntak av områder 
som er spesielt vernet. En 
utfordring i Asker er at vi over 
lang tid opplever en bit-for-
bit utbygging. Som gir tap av 
natur og biologisk mangfold 
med utslipp av klimagasser 
som konsekvens. Vi i Venstre 
vil verne om naturen, og vil 
at Norge innen 2030 skal 
restaurere og reetablere mer 
natur enn det som går tapt, 
forteller Elisabeth Holter-
Schøyen. -Det betyr ikke at 
vi skal stanse utviklingen 
av kommune og næringsliv, 
men vi må sørge for at 
utvikling og verdiskaping 
ikke går på bekostning av 
naturen. Det må lønne seg 
å ta vare på naturen, ikke å 
bygge den ned, sier hun.

Vi tok derfor initiativ til å 
få utarbeidet Temaplan for 
naturmangfold, som ble 
endelig vedtatt i juni 2023. 
-En særdeles viktig plan 
som vil legge grunnlag for 
all videre arealbruk i Asker. 

-Å ta vare på natur er et av 
Venstres viktigste valgløfter. 
Venstre sentralt har foreslått 
et nytt tiltak for å ta vare på 
enda mer natur. Etter modell 
av Klimasats-ordningen har 
vi nå foreslått å opprette 
Natursats. Natursats skal 
være en støtteordning for å 
stimulere til lokale miljøtiltak 
i kommunene, forteller hun.

-Ordningen med Klimasats 
har overgått alle forventinger, 
og har klart å kutte utslipp på 
en effektiv, billig og populær 
måte. Derfor ønsker Venstre 
nå å opprette en liknende 
ordning for naturen. 

Vern av elver, 
bekker og vann
-Vassdragene i Asker 
består av elver og bekker, 
som er relativt små i 
landssammenheng, men 
som har store verdier for 
Askers generelle biologiske 

mangfold, som gyteelver 
for Oslofjordens sjøørret/
laks og for innbyggernes 
naturopplevelser og 
folkehelse. Elver og bekker 
under den marine grensen 
på ca. 200 m er spesielt 
sårbare og utsatt for 
erosjon på grunn av mye 
leire og en del kvikkleire.

Det er kombinasjonen vann, 
naturlig vegetasjon og 
jordsmonn som er grunnlaget 
for Askers rike biologiske 
mangfold, men som er under 
sterkt press. Elver og vannløp 
utgjør betydelige naturverdier 
og må tas vare på.

Klimaendringene, som er 
vår tids hovedutfordring, 
trenger vassdragene som 
må håndtere større og mer 
intens nedbør. Bevaring 
av vassdrag med brede 
hensynssoner er derfor viktig 
for samfunnssikkerheten og 

bevaring av veier og boliger, 
forteller førstekandidaten.

-Vassdrag har en 
særlig beskyttelse i 
Vannressursloven og 
Vannforskriften – men 
det er kommunen som 
bestemmer bredden på det 
naturlige vegetasjonsbeltet 
som levested for planter, 

fugler, dyr, som er viktig 
for infiltrasjon og redusere 
avrenning fra landbruk og 
tungmetaller/mikroplast 
fra veiene. Det er derfor 
viktig å bevare vassdragene 
gjennom å definere brede 
hensynssoner langs elver 
bekker og vann, gjenåpne 
elver og bekker som ligger 
i rør og gi elver og bekker 
plass til naturlig erosjon.

En strandsone og 
kyststi for alle
-Asker har en lang og 
attraktiv kyststripe langs 
både Oslofjorden og 
Drammensfjorden, midt 
i Norges mest befolkede 
område. Fjordene og øyene er 
viktige rekreasjonsområder, 
og har mange viktige 
naturtyper som må tas vare 
på. Venstre ønsker å bevare 
strandsonen og tilrettelegge 
for allmennhetens bruk. 
Asker har også en verdifull 
kystkultur som må ivaretas og 
videreutvikles, sier Elisabeth. 

- Vi må utvikle kyststi 
i områder hvor dette 
mangler i dag, slik at vi 
får en sammenhengende 
kyststi. Vi må fjerne ulovlige 
stengsler, og vi må utføre 
en streng håndheving av 
tiltak i 100-meterssonen. 
Dette er viktige tiltak 
for å tilgjengeliggjøre 
strandssonen for 
allmenheten, og for å 
sikre livet i Oslofjorden, 
sier Holter-Schøyen.

Klimaendringer er sammen med tap av natur og artsmangfold den største trusselen mot 
menneskers livskvalitet og frihet. Utslippene av klimagasser må kuttes kraftig hvis vi skal forhindre 
ukontrollert global oppvarming og ødeleggelse av framtiden til våre barn og barnebarn.

Vi må ta vare på landbruksjord, grøntarealer, vassdrag, våtmark, fjorden, strandsonen 
og marka. De største mulighetene til politisk påvirkning er gjennom arealplaner, 
reguleringssaker, temaplaner og en restriktiv politikk i dispensasjonssaker.

Elisabeth Holter-Schøyen, 1. kandidat 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Mange flotte rekreasjonsområder i marka. Vesledammen i 
Røyken. Foto: Asker Venstre

Vi må ta vare på den verdifulle matjorda vår. Kornåker på Filtvet. 
Foto: Asker Venstre
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påvirke fylke og stat til å 
bruke alternativer til veisalt – 
spesielt nær vassdrag. Asker 
Venstre er også opptatt av at 
vi må få slutt på forurensingen 
fra vedlikehold av fritidsbåter 
og mener det må komme på 
plass en forskrift som krever 
rensing av spylevann fra båter 
på land. Dette har Venstre 
fått innført i Asker – som 
landets første kommune – i 
båthavner som leier eiendom 
av kommunen. Asker Venstre 
har også jobbet for at 
Venstres stortingspolitikere 
nå har fremmet et 
representantsforslag om 
dette på Stortinget. Asker 
Venstre har også jobbet for å 
få frem løsninger for tømming 
av septik fra fritidsbåter. 
Antall tømmestasjoner vil nå 
øke fra 4 til 7 i Asker basert 
på dette. – Dette er enkle 
og viktige tiltak på veien 
til å redde Oslofjorden, 
sier Holter-Schøyen.

Målet om grønn 
vekst bestemmer 
hvor vi skal bygge og 
hva vi skal verne
I hvilke områder skal vi vokse, 
hvordan skal vi fortette med 
kvalitet og hvordan skal vi 
utvikle nærsentra hvor vi 
kan leve våre daglige liv? 

-Asker inneholder noe av 
de rikeste geologiske og 
biologiske naturverdiene 
i landet. I tillegg har 
vi en kystlinje som er 
attraktiv for alle. Venstre 
har som mål at matjord, 
naturområder, strandlinje 
og kulturminner skal tas 

vare på for de som kommer 
etter oss, sier Elisabeth.

-Asker vil fortsette å vokse. 
Veksten skal i hovedsak skje 
ved å utvikle mer attraktive 
lokalsentre og tettsteder med 
lokal handel og service hvor 
innbyggerne kan få dekket 
flere av sine daglige behov. 
Venstres politikk er å bygge 
kollektivnært i prioriterte 

vekstområder. Fortetting ved 
kollektivknutepunktene skal 
skje med god kvalitet, som tar 
hensyn til både eksisterende 
bebyggelse og framtidens 
innbyggere, sier hun. 

Mer natur
-Asker har store geologiske 
og biologiske naturverdier, 
også i nasjonal sammenheng. 

Mer natur, mindre utslipp.
Vi har kyst, vassdrag og 
skog. Mens deler av skogen 
i dagens Asker er omfattet 
av markaloven, har skogen i 
Røyken og Hurum ikke samme 
vern - med unntak av områder 
som er spesielt vernet. En 
utfordring i Asker er at vi over 
lang tid opplever en bit-for-
bit utbygging. Som gir tap av 
natur og biologisk mangfold 
med utslipp av klimagasser 
som konsekvens. Vi i Venstre 
vil verne om naturen, og vil 
at Norge innen 2030 skal 
restaurere og reetablere mer 
natur enn det som går tapt, 
forteller Elisabeth Holter-
Schøyen. -Det betyr ikke at 
vi skal stanse utviklingen 
av kommune og næringsliv, 
men vi må sørge for at 
utvikling og verdiskaping 
ikke går på bekostning av 
naturen. Det må lønne seg 
å ta vare på naturen, ikke å 
bygge den ned, sier hun.

Vi tok derfor initiativ til å 
få utarbeidet Temaplan for 
naturmangfold, som ble 
endelig vedtatt i juni 2023. 
-En særdeles viktig plan 
som vil legge grunnlag for 
all videre arealbruk i Asker. 

-Å ta vare på natur er et av 
Venstres viktigste valgløfter. 
Venstre sentralt har foreslått 
et nytt tiltak for å ta vare på 
enda mer natur. Etter modell 
av Klimasats-ordningen har 
vi nå foreslått å opprette 
Natursats. Natursats skal 
være en støtteordning for å 
stimulere til lokale miljøtiltak 
i kommunene, forteller hun.

-Ordningen med Klimasats 
har overgått alle forventinger, 
og har klart å kutte utslipp på 
en effektiv, billig og populær 
måte. Derfor ønsker Venstre 
nå å opprette en liknende 
ordning for naturen. 

Vern av elver, 
bekker og vann
-Vassdragene i Asker 
består av elver og bekker, 
som er relativt små i 
landssammenheng, men 
som har store verdier for 
Askers generelle biologiske 

mangfold, som gyteelver 
for Oslofjordens sjøørret/
laks og for innbyggernes 
naturopplevelser og 
folkehelse. Elver og bekker 
under den marine grensen 
på ca. 200 m er spesielt 
sårbare og utsatt for 
erosjon på grunn av mye 
leire og en del kvikkleire.

Det er kombinasjonen vann, 
naturlig vegetasjon og 
jordsmonn som er grunnlaget 
for Askers rike biologiske 
mangfold, men som er under 
sterkt press. Elver og vannløp 
utgjør betydelige naturverdier 
og må tas vare på.

Klimaendringene, som er 
vår tids hovedutfordring, 
trenger vassdragene som 
må håndtere større og mer 
intens nedbør. Bevaring 
av vassdrag med brede 
hensynssoner er derfor viktig 
for samfunnssikkerheten og 

bevaring av veier og boliger, 
forteller førstekandidaten.

-Vassdrag har en 
særlig beskyttelse i 
Vannressursloven og 
Vannforskriften – men 
det er kommunen som 
bestemmer bredden på det 
naturlige vegetasjonsbeltet 
som levested for planter, 

fugler, dyr, som er viktig 
for infiltrasjon og redusere 
avrenning fra landbruk og 
tungmetaller/mikroplast 
fra veiene. Det er derfor 
viktig å bevare vassdragene 
gjennom å definere brede 
hensynssoner langs elver 
bekker og vann, gjenåpne 
elver og bekker som ligger 
i rør og gi elver og bekker 
plass til naturlig erosjon.

En strandsone og 
kyststi for alle
-Asker har en lang og 
attraktiv kyststripe langs 
både Oslofjorden og 
Drammensfjorden, midt 
i Norges mest befolkede 
område. Fjordene og øyene er 
viktige rekreasjonsområder, 
og har mange viktige 
naturtyper som må tas vare 
på. Venstre ønsker å bevare 
strandsonen og tilrettelegge 
for allmennhetens bruk. 
Asker har også en verdifull 
kystkultur som må ivaretas og 
videreutvikles, sier Elisabeth. 

- Vi må utvikle kyststi 
i områder hvor dette 
mangler i dag, slik at vi 
får en sammenhengende 
kyststi. Vi må fjerne ulovlige 
stengsler, og vi må utføre 
en streng håndheving av 
tiltak i 100-meterssonen. 
Dette er viktige tiltak 
for å tilgjengeliggjøre 
strandssonen for 
allmenheten, og for å 
sikre livet i Oslofjorden, 
sier Holter-Schøyen.

Klimaendringer er sammen med tap av natur og artsmangfold den største trusselen mot 
menneskers livskvalitet og frihet. Utslippene av klimagasser må kuttes kraftig hvis vi skal forhindre 
ukontrollert global oppvarming og ødeleggelse av framtiden til våre barn og barnebarn.

Vi må ta vare på landbruksjord, grøntarealer, vassdrag, våtmark, fjorden, strandsonen 
og marka. De største mulighetene til politisk påvirkning er gjennom arealplaner, 
reguleringssaker, temaplaner og en restriktiv politikk i dispensasjonssaker.

Elisabeth Holter-Schøyen, 1. kandidat 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Mange flotte rekreasjonsområder i marka. Vesledammen i 
Røyken. Foto: Asker Venstre

Vi må ta vare på den verdifulle matjorda vår. Kornåker på Filtvet. 
Foto: Asker Venstre
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Sammen for en frisk Oslofjord. En delløsning på et 
presset boligmarked.

Oslofjorden er hjertet i 
et område som har det 
største naturmangfoldet 
i Norge. Fjordens 
naturtilstand er 
dramatisk svekket 
gjennom mange år og 
krever at alle berørte 
kommuner tar ansvar.
- Vi står overfor en 
naturkatastrofe i sakte 
film i eget farvann. Dette 
har skapt bekymring 
i lengre tid, og er 
bakgrunnen for at Venstres 
stortingsrepresentanter 
Ola Elvestuen, Carl-Erik 
Grimstad og Abid Raja 
i 2018 leverte et forslag 
til Stortinget om å få på 

plass en helhetlig plan for 
Oslofjorden. Denne ble 
utarbeidet av regjeringen 
og vedtatt av Stortinget 
våren 2021, forteller 
førstekandidat Elisabeth 
Holter-Schøyen.

- Hovedproblemet er 
avrenning til fjorden. Både 
fra landbruket og fra vann 
og avløp. Klimaendringene 
har også betydning, og 
vi blir stadig flere folk 
som både bor rundt og 
som bruker Oslofjorden. 
Hvert år øker befolkningen 
rundt fjorden med 20 
000 innbyggere, og vi 
nærmer oss nå 1,8 millioner 
mennesker. Trykket er stort. 
Klimaendringene gjør at 

det regner mer. Vi må gjøre 
mer for å ta unna overvann.

- Planen skal både være 
med på å redde fjorden 
og tilrettelegge for økt 
bruk, en spagat som krever 
koordinerte tiltak fra alle 
berørte kommuner. Vi 
sitter på mange virkemidler 
allerede, det er på tide å ta  
dem i bruk. Vi må handle 
nå for å gjøre Oslofjorden 
frisk og gjennomføre 
tiltak som vil bidra til å 
øke torskebestanden, 
gi ærfuglene gode 
leveområder, sørge 
for at tareskogen og 
ålegrasengene øker 
og legge til rette for 
friluftsliv for oss alle. 

- Kjernen i tiltaksplanen er 
samarbeid. Mange tiltak 
må gjøres i kommunene, 
fylkene må følge opp med 
en god forvaltning av 
vassdragene som renner 
ut i fjorden og Staten må 
føre en landbrukspolitikk 
som gjør at vi får tatt unna 
avrenning der. I Asker har 
Venstre vært pådriver for 
forankring av tiltak både 
politisk og administrativt 
lokalt, og har sørget for 
gjennomføring av en rekke 

viktige tiltak. Venstre 
sentralt leverte i juni 2023 
inn to representantforslag 
på Stortinget om tiltak 
for å bedre tilstanden 
i Oslofjorden. Ett går 
på begrensing av fiske 
gjennom forbud mot 
bunntråling og innføring av 
fredningssoner for all fisk, 
et annet går på behovet 
for påbud om rensing av 
spylevann ved vedlikehold 
av fritidsbåter på land. 
Forslag som har kommet 
frem i tett samarbeid 
med oss i Asker Venstre.

Og vi må videreføre og 
intensivere arbeidet 
mot plast og marin 
forsøpling. Alle nivåer 
må bidra og dra i samme 
retning, også du og jeg.

- Å redde Oslofjorden er et 
spørsmål om prioritering. 
Venstre har prioritert 
Oslofjorden i budsjetter 
og i praktisk politikk både i 
Asker, i fylkestinget i Viken 
og på Stortinget, og det 
vil vi fortsette med, sier 
Venstres toppkandidater.

For sammen kan vi 
redde Oslofjorden.

Asker Venstre lanserer en 
modell hvor et par med 
sykepleierinntekt kan kjøpe 
en livsløpsleilighet uten 
egenkapital. Modellen 
heter fleksibolig og gjør 
at egenkapitalen for 
boligkjøperen øker fra 
0-43% i løpet av ti år. 

Med denne modellen vil et 
par i etableringsfasen kunne 
låne nok til en livsløpsbolig 
med sykepleierlønn - uten 
egenkapital. Samtidig løser 
modellen behovet for trygge 
og gode studenthybler. 
Ytterligere vil denne 
modellen også gi en mye 
bedre tomteforvaltning/
avkastning av kommunale 
tomter, noe som kommer 
hele samfunnet til gode.  

Ønsker Asker Venstre at 
salg av kommunale tomter 
skal stoppes? Vi spør tredje 
kandidat Christian Skrede.  

- Hver enkelt tomt må 
vurderes individuelt, men 
ja - I utgangspunktet burde 
ikke kommunen selge tomter 
for kortsiktig gevinst. La oss 
si at kommunen har en tomt 
til en verdi av ca. 30 millioner 
kroner hvor det potensielt 
kan bygges 42 fleksible 
boliger. Kommunen inngår 
et 50/50 partnerskap med 
en profesjonell utbygger. 
Kommunen kjøper tilbake 
tomten av boligkjøper for 
15% av leilighetskostnaden 
(egenkapitalkravet). I løpet 
av 16 år vil dette ha økt 
kommunens verdi på tomten 
fra 30 millioner kroner til 
143 millioner kroner. Hvis 
kommunen sitter med nok 
fleksiboligavtaler vil dette 
være en kjærkommen 

inntekt til felleskapet i et 
evighetsperspektiv, noe 
som kommer alle til gode.  

Så hvordan kan dette 
være mulig?  

- Nøkkelen til denne 
delløsningen er fleksible 
leiligheter i knutepunkter 
hvor boligkjøper kan utnytte 
leiligheten og justere 
dens funksjon gjennom et 
livsløp. Grunnmodellen er 
at man bygger en standard 
familieleilighet etter 
borettslagsmodellen på ca. 
105 kvadratmeter, hvorav 
ca. 40% av leiligheten er 
utleievennlig. Boligkjøpere 
kan leie ut to gode, 
trygge hybler i samme 
leilighetskropp. Etter hvert 
som boligkjøpere eventuelt 
får barn eller bedre råd, 
kan de innlemme den ene 
eller begge hyblene i eget 
bruksareal. På samme måte 
kan boligkjøperne skille 
ut hybler når barna flytter, 
ved skilsmisse eller når 
samboer dør. I pensjonsalder 
vil leieinntektene utgjøre 
et godt tilskudd til egen 
pensjon. Denne modellen 
gjør det mulig å bo et helt 
livsløp i samme bolig som 
igjen vil gi svært gode og 
stabile lokalsamfunn. Målet 
må været at boligkjøpere 
er så fornøyde at de blir 
bofaste, sier Christian.  

Hvordan konkret løser dere 
egenkapitalkravet på 15%?  

- Egenkapitalkravet løses ved 
at boligkjøper selger sin andel 
av tomten til kommunal feste 
med en forpliktelse om 5% 
årlig festeavgift (KPI-justert), 
samtidig som man kjøper 

leiligheten. Her kommer 
også baksiden av medaljen, 
denne festekontrakten 
gjelder i minimum 25 
år og indeksreguleres 
årlig i henhold til 
konsumprisutviklingen - noe 
som vil gi en ekstra månedlig 
kostnad for boligkjøper. 
Dette er ikke noe nytt i 
utgangspunktet, mange 
sameier og borettslag har 
allerede festekontrakter bakt 
inn i husleie/felleskostnader 
- men ikke spesifikt 
rettet mot boligeier. 

Inntektskravet er jo også 
en utfordring, en leilighet 
i denne størrelsen vil 
kreve en belåning på kr 
1,5-2 millioner kroner mer 
enn fem ganger inntekt 
som er maks belåning?  

- Ja, det stemmer at 
belåningen må økes. Dette 

løses ved at leieinntektene 
på utleieenheten legges til 
betjeningsevne, noe som øker 
belåningsmulighetene med 
ca.1,5 – 1,8 millioner kroner.  

Hva er veien videre med 
dette konseptet?  

- Modellen må spres sånn at 
utbyggere og kommuner ser 
denne muligheten. I dag er 
konseptet under utredning 
i Asker og på Trosterud i 
Oslo. Ola Roald Arkitekter 
har tegnet ut konseptskisser 
og planløsninger. Så jeg 
håper at alt kopieres og 
spres. Boligutfordringen på 
Østlandet krever et krafttak 
fra kommunene og utbyggere 
i felleskap. Samtidig kan det 
ikke underkommuniseres 
hvor viktig egeneid bolig 
er for å hindre utenforskap, 
avslutter Christian.  

Christian Skrede, 3.  kandidat Asker Venstre 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Asker Venstres fem toppkandidater 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

I dag er Asker, Bærum og Oslo verstinger for unge mennesker som forsøker å komme seg 
inn i boligmarkedet. Kun 1,5-1,8% av boligene på markedet er tilgjengelige for single med 
sykepleierlønn. Dagens inflasjon, svake kronekurs og enda høyere renter gjør boligdrømmen 
nesten umulig for vanlige folk uten starthjelp fra Husbanken eller foreldre. 

-Planen skal både være 
med på å redde fjorden 
og tilrettelegge for økt 

bruk, en spagat som krever 
koordinerte tiltak fra alle 

berørte kommuner. Vi sitter 
på mange virkemidler 

allerede, nå gjelder det at vi 
tar dem i bruk. ” «Det at hver innbygger eier 

sin egen bolig må være et 
langsiktig og overordnet mål 

for alle politiske partier.»  
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evighetsperspektiv, noe 
som kommer alle til gode.  

Så hvordan kan dette 
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- Nøkkelen til denne 
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105 kvadratmeter, hvorav 
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utleievennlig. Boligkjøpere 
kan leie ut to gode, 
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som boligkjøpere eventuelt 
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kan de innlemme den ene 
eller begge hyblene i eget 
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pensjon. Denne modellen 
gjør det mulig å bo et helt 
livsløp i samme bolig som 
igjen vil gi svært gode og 
stabile lokalsamfunn. Målet 
må været at boligkjøpere 
er så fornøyde at de blir 
bofaste, sier Christian.  

Hvordan konkret løser dere 
egenkapitalkravet på 15%?  

- Egenkapitalkravet løses ved 
at boligkjøper selger sin andel 
av tomten til kommunal feste 
med en forpliktelse om 5% 
årlig festeavgift (KPI-justert), 
samtidig som man kjøper 

leiligheten. Her kommer 
også baksiden av medaljen, 
denne festekontrakten 
gjelder i minimum 25 
år og indeksreguleres 
årlig i henhold til 
konsumprisutviklingen - noe 
som vil gi en ekstra månedlig 
kostnad for boligkjøper. 
Dette er ikke noe nytt i 
utgangspunktet, mange 
sameier og borettslag har 
allerede festekontrakter bakt 
inn i husleie/felleskostnader 
- men ikke spesifikt 
rettet mot boligeier. 

Inntektskravet er jo også 
en utfordring, en leilighet 
i denne størrelsen vil 
kreve en belåning på kr 
1,5-2 millioner kroner mer 
enn fem ganger inntekt 
som er maks belåning?  

- Ja, det stemmer at 
belåningen må økes. Dette 

løses ved at leieinntektene 
på utleieenheten legges til 
betjeningsevne, noe som øker 
belåningsmulighetene med 
ca.1,5 – 1,8 millioner kroner.  

Hva er veien videre med 
dette konseptet?  

- Modellen må spres sånn at 
utbyggere og kommuner ser 
denne muligheten. I dag er 
konseptet under utredning 
i Asker og på Trosterud i 
Oslo. Ola Roald Arkitekter 
har tegnet ut konseptskisser 
og planløsninger. Så jeg 
håper at alt kopieres og 
spres. Boligutfordringen på 
Østlandet krever et krafttak 
fra kommunene og utbyggere 
i felleskap. Samtidig kan det 
ikke underkommuniseres 
hvor viktig egeneid bolig 
er for å hindre utenforskap, 
avslutter Christian.  

Christian Skrede, 3.  kandidat Asker Venstre 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Asker Venstres fem toppkandidater 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

I dag er Asker, Bærum og Oslo verstinger for unge mennesker som forsøker å komme seg 
inn i boligmarkedet. Kun 1,5-1,8% av boligene på markedet er tilgjengelige for single med 
sykepleierlønn. Dagens inflasjon, svake kronekurs og enda høyere renter gjør boligdrømmen 
nesten umulig for vanlige folk uten starthjelp fra Husbanken eller foreldre. 

-Planen skal både være 
med på å redde fjorden 
og tilrettelegge for økt 

bruk, en spagat som krever 
koordinerte tiltak fra alle 

berørte kommuner. Vi sitter 
på mange virkemidler 

allerede, nå gjelder det at vi 
tar dem i bruk. ” «Det at hver innbygger eier 

sin egen bolig må være et 
langsiktig og overordnet mål 

for alle politiske partier.»  
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-Bussen transporterer 
suverent flest kollektiv-
reisende internt i Asker og 
langs Slemmestadveien. 
Kombinert med tog- og 
hurtigbåttilbudet, har mange 
i Asker et godt kollektivtilbud. 
Men tilbudet må bli bedre 
over hele kommunen. Venstre 
vil ha økt frekvens, bedre 
fremkommelighet og nye 
traseer/ruter som binder 
kommunen bedre sammen, 
sier Elisabeth Holter-Schøyen, 
Venstres førstekandidat. 

- Venstre vil også jobbe 
for at hele kommunen får 
billigere kollektivbilletter. 
Vi vil ha én takstsone i hele 
kommunen, og vi vil kutte 
prisen på månedskort 
med minst 250 kroner.

Utvidet hurtigbåttilbud
Elisabeth er spesielt 
opptatt av å ta i bruk 
fjorden som transportåre 
i større grad enn i dag. 

-Hurtigbåttilbudet er i 
dag begrenset. Fjorden 
ligger der; grønn, køfri og 
tilnærmet gratis. Et godt 
utviklet hurtigbåttilbud 
i Indre Oslofjord vil også 
kunne åpne for andre 
arbeidsmarkeder enn Oslo 
sentrum. – Vi jobber for økt 
frekvens og antall båter på 
dagens strekninger, og vi vil 
utvide eksisterende strekning 
til både Sætre og Fornebu.

- Med etablering av 
matebusser og utbygging 
av flere innfarts- og 
pendlerparkeringsplasser, 
kan dette tilbudet bli svært 
attraktivt, sier hun.

Mer buss i hele Asker
For mange i Asker er bussen 
helt vesentlig. Med lang 
avstand til både togstasjon 
og båtanløp, er bussen 
løsningen. - Flere bussruter 
– både på tvers i kommunen 
og flere matebusser inn 
mot knutepunktene – og 
hyppigere avganger må til for 

å sikre et godt tilbud til alle, 
sier Tobias Waage Bremnes, 
Venstres andrekandidat. Han 
mener vi trenger et bussløft 
i nye Asker. – De store veiene 
er fulle i rushtida og svært 
mange av Askers befolkning 
bor ikke i gangavstand fra et 
godt kollektivtilbud. Bilen 
blir da foretrukket av mange, 
noe som er et betydelig 
problem på flere av Askers 
innfartsveier. - På kort sikt 
er det bussen som kan gjøre 
det lettere for flere å reise 
kollektivt og gi mindre kø for 
de som må kjøre bil, mener 
Tobias. -Dagens busstilbud 
gjør det krevende å vokse 
opp sør i kommunen – 
spesielt rundt Tofte der siste 
buss hjem fra Sætre går 
klokken 20:50. For mange 
medfører det manglende 
busstilbudet at man verken 
får møtt venner eller får 
deltatt på fritidsaktiviteter. 
Sånn kan vi ikke ha det. 

Flere og raskere tog
Toget spiller en nøkkelrolle 
i kollektivtransporten i 
Asker. Asker stasjon er blant 
landets største, og togene 
er helt avgjørende for svært 
mange av Askers pendlere.

- Asker Venstre har i mange 
år jobbet offensivt for både 
jernbanens infrastruktur 
og for økte avganger, 
forteller fjerdekandidat 
Gro Buttingsrud.

– Vi vet at for mange reisende 
er tid selve nøkkelfaktoren. 
Derfor må togene gå ofte, 
og Spikkestadbanen må 
få tilbake direktetoget inn 
mot Oslo, mener hun.

Sykkel og trygge veier 
Sykling er viktig for 
folkehelsen, gir renere 
luft og mindre kø og støy. 
-Attraktive gangveier i grønne 
traseer og smettveier kan 
øke motivasjonen for å gå, 
mener Christian Skrede, 
Venstres tredjekandidat. Vi 
vil derfor prioritere ressurser 

til Askers sykkelplaner, 
utvide el-sykkel tilbudet, 
ha mer sykkelparkering i 
alle lokalsentre og skape 
en sykkelkultur gjennom 
holdningskampanjer, 
sier Christian.

-Trygge lokalveier er viktig, og 
vi vil jobbe for å etablere flere 
miljøgater som i Heggedal, 
Vollen og Spikkestad. Venstre 
støtter gjennomføringen 
av en fornyet E18 i tråd med 
nullvekstmål, med tunneller, 
bedre støyskjerming, 
sammenhengende 
og parallellgående 

ekspresssykkelvei og god 
bussfremkommelighet.

Trafikksikkerhet
-Hensynet til våre unge 
myke trafikanter må alltid 
komme først. Vi vil derfor 
prioritere skolebarn, gående 
og syklister foran bilister i 
vurderinger av tiltak. Innføring 
av miljøgater i tettsteder 
med redusert hastighet er 
også et viktig tiltak vi vil 
jobbe for, og vi vil fortsette å 
jobbe for å få miljøgate med 
fartsdempere på stekning på 
Røykenveien ved Heggedal 
skole, sier Holter-Schøyen.

Samferdsel  
– grønne, effektive og trygge løsninger.
Samferdsel er en av Askers største utfordringer. I rushtid er det køer på flere av våre lokale veier. 
Veitrafikken er den største kilden til klimautslipp i vår kommune. Vi ønsker å skape et samfunn 
hvor det blir mindre kø, skoleveiene blir tryggere, støyen blir mindre og klimautslippene 
går ned. Et bedre kollektivtilbud er det viktigste tiltaket for å nå disse målene.

Båter har et stort  potensiale til å ta av trafikk fra våre sprengte 
veier 

Foto: Asker Venstre

Flere grønne jobber der folk bor
- Et variert næringsliv og nye næringer.

- Venstre ønsker at Asker skal 
være en enda mer attraktiv 
kommune for næringslivet, 
noe som kan bidra til at 
flere jobber nærmere der 
de bor. Slik kan vi redusere 
rushtidstrafikken og gi folk 
mer tid til egen hverdag. 
Med mange motiverte og 
høyt utdannede innbyggere, 
har vi forutsetninger for et 
konkurransedyktig næringsliv 
i Asker, sier førstekandidat 
Elisabeth Holter-Schøyen.

- Vi vil at lokale småbedrifter 
skal kunne etableres og 
vokse. God dialog med 
kommunen og korte 
saksbehandlingstider 
er et viktig bidrag.
Sosialt entreprenørskap 
bidrar til å løse sosiale- 
eller samfunnsmessige 

utfordringer i rommet mellom 
offentlig og privat næringsliv.
Utelivet er en viktig del 
av mange lokalmiljøer 
og bidrar til møtesteder, 
sosialt miljø og kortere 
reisevei til opplevelser. 

-Det skal ikke være noen 
motsetning mellom et 
blomstrende næringsliv, 
økt reiselivsvirksomhet og 
det å ta vare på naturen. 
Veileder vi virksomheter 
til å finne sin plass i en 
sirkulær økonomi, blir både 
forbrukere, næringslivet og 
miljøet vinnere, sier hun.

Landbruket er næringen 
vi alle er avhengig av
- Vi må spille på lag med 
bøndene og gartnernæringen, 

så de både kan produsere 
maten vår og bidra til 
det grønne skiftet. Ulikt 
terreng, jordsmonn og 
solforhold gjør at vi har en 
variert primærnæring med 
forskjellige utfordringer her 
i Asker, sier Elisabeth. -Vi 
har et rikt skog- og landbruk 
som preger Askerbygdene. 
Vi ønsker å legge til rette 
for at landbruket kan 
utvikles med nye næringer 
og produkter, samtidig 
som vi støtter opp om det 
bønder i Asker allerede er 
gode på, forteller hun.

- Jordene, åsryggene og 
bekkedalene har gitt oss 
en langstrakt og vakker 
kommune med gammel 
bosetning. Dette landskapet 
ønsker vi å bevare for sine 
kulturhistoriske minner 
og for opplevelsesverdien 
for oss alle.

Vi må verne om den verdifulle 
matjorden. Gammelskog 
må bevares og skogen 
driftes på en god måte.

Landbruket kan bidra til at 
brede sammenhengende 
blågrønne korridorer bevares 
for biologisk mangfold og 
samfunnssikkerhet. Samtidig 
reduseres erosjon og 
avrenning av næringsstoffer 
og bidrar til friskere fjord 
og hav. Vi vil jobbe for 
at Landbrukskontoret 
har god bemanning med 
både skogbruks- og 
jordbrukskompetanse på et 
godt nivå, avslutter hun.

Vi må ikke glemme 
grøntnæringen 
- Gartnerforeningens 
medlemmer dyrker i hovedsak 
grønnsaker, blomster, frukt og 
ferdigplen. De er lite omfattet 
av jordbruksoppgjøret 
og er derfor avhengig 
av markedet og et godt 
samarbeid med kommunen, 

forteller Elisabeth. 
Produsentene trenger klare 
og forutsigbare rammevilkår. 
Gartnerforeningen ønsker 
å bli involvert i areal- og 
reguleringsplanarbeidet. 
Grøntnæringen er opptatt 
av det grønne skiftet og har 
høye ambisjoner om å være 
bærekraftige.  Bransjen 
er i forkant med f.eks. 
bruk av nyttedyr fremfor 
sprøytemidler, i tillegg til 
å bruke resirkulert gjødsel. 
Siden produksjonen er 
så energikrevende, så er 
det også et potensiale 
for store miljøgevinster 
gjennom energibesparende 
tiltak, sier Elisabeth. 

Elisabeth Holter-Schøyen, 1. kandidat Asker 2023 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

I Asker har vi både familiebedrifter og store virksomheter som hevder seg 
internasjonalt. Vi har industri, landbruk, gartnerier, reiselivsvirksomhet, sosialt 
entreprenørskap, ansatte i kultur- og idrettslivet og et utall av gründer-, service- 
og handelsvirksomheter som alle er viktige bidrag til velferdssamfunnet. 

Asker Venstres fire toppkandidater 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Grøntnæringen 
er en bærekraftig 
næring med høye 
ambisjoner. Hele 

veksthusnæringen 
(nasjonalt) er i dag 

67% fornybar. 

Flere av aktørene 
i Asker er 

landsledende på 
investeringer i 

energibesparende 
teknologi, som f.eks 

ledlysanlegg og 
avfukting. 

Det er viktig at 
kommunen bistår 

gartneriene i å søke 
midler fra aktører 
som Innovasjon 
Norge og Enova 

til energisparende 
tiltak.
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-Bussen transporterer 
suverent flest kollektiv-
reisende internt i Asker og 
langs Slemmestadveien. 
Kombinert med tog- og 
hurtigbåttilbudet, har mange 
i Asker et godt kollektivtilbud. 
Men tilbudet må bli bedre 
over hele kommunen. Venstre 
vil ha økt frekvens, bedre 
fremkommelighet og nye 
traseer/ruter som binder 
kommunen bedre sammen, 
sier Elisabeth Holter-Schøyen, 
Venstres førstekandidat. 

- Venstre vil også jobbe 
for at hele kommunen får 
billigere kollektivbilletter. 
Vi vil ha én takstsone i hele 
kommunen, og vi vil kutte 
prisen på månedskort 
med minst 250 kroner.

Utvidet hurtigbåttilbud
Elisabeth er spesielt 
opptatt av å ta i bruk 
fjorden som transportåre 
i større grad enn i dag. 

-Hurtigbåttilbudet er i 
dag begrenset. Fjorden 
ligger der; grønn, køfri og 
tilnærmet gratis. Et godt 
utviklet hurtigbåttilbud 
i Indre Oslofjord vil også 
kunne åpne for andre 
arbeidsmarkeder enn Oslo 
sentrum. – Vi jobber for økt 
frekvens og antall båter på 
dagens strekninger, og vi vil 
utvide eksisterende strekning 
til både Sætre og Fornebu.

- Med etablering av 
matebusser og utbygging 
av flere innfarts- og 
pendlerparkeringsplasser, 
kan dette tilbudet bli svært 
attraktivt, sier hun.

Mer buss i hele Asker
For mange i Asker er bussen 
helt vesentlig. Med lang 
avstand til både togstasjon 
og båtanløp, er bussen 
løsningen. - Flere bussruter 
– både på tvers i kommunen 
og flere matebusser inn 
mot knutepunktene – og 
hyppigere avganger må til for 

å sikre et godt tilbud til alle, 
sier Tobias Waage Bremnes, 
Venstres andrekandidat. Han 
mener vi trenger et bussløft 
i nye Asker. – De store veiene 
er fulle i rushtida og svært 
mange av Askers befolkning 
bor ikke i gangavstand fra et 
godt kollektivtilbud. Bilen 
blir da foretrukket av mange, 
noe som er et betydelig 
problem på flere av Askers 
innfartsveier. - På kort sikt 
er det bussen som kan gjøre 
det lettere for flere å reise 
kollektivt og gi mindre kø for 
de som må kjøre bil, mener 
Tobias. -Dagens busstilbud 
gjør det krevende å vokse 
opp sør i kommunen – 
spesielt rundt Tofte der siste 
buss hjem fra Sætre går 
klokken 20:50. For mange 
medfører det manglende 
busstilbudet at man verken 
får møtt venner eller får 
deltatt på fritidsaktiviteter. 
Sånn kan vi ikke ha det. 

Flere og raskere tog
Toget spiller en nøkkelrolle 
i kollektivtransporten i 
Asker. Asker stasjon er blant 
landets største, og togene 
er helt avgjørende for svært 
mange av Askers pendlere.

- Asker Venstre har i mange 
år jobbet offensivt for både 
jernbanens infrastruktur 
og for økte avganger, 
forteller fjerdekandidat 
Gro Buttingsrud.

– Vi vet at for mange reisende 
er tid selve nøkkelfaktoren. 
Derfor må togene gå ofte, 
og Spikkestadbanen må 
få tilbake direktetoget inn 
mot Oslo, mener hun.

Sykkel og trygge veier 
Sykling er viktig for 
folkehelsen, gir renere 
luft og mindre kø og støy. 
-Attraktive gangveier i grønne 
traseer og smettveier kan 
øke motivasjonen for å gå, 
mener Christian Skrede, 
Venstres tredjekandidat. Vi 
vil derfor prioritere ressurser 

til Askers sykkelplaner, 
utvide el-sykkel tilbudet, 
ha mer sykkelparkering i 
alle lokalsentre og skape 
en sykkelkultur gjennom 
holdningskampanjer, 
sier Christian.

-Trygge lokalveier er viktig, og 
vi vil jobbe for å etablere flere 
miljøgater som i Heggedal, 
Vollen og Spikkestad. Venstre 
støtter gjennomføringen 
av en fornyet E18 i tråd med 
nullvekstmål, med tunneller, 
bedre støyskjerming, 
sammenhengende 
og parallellgående 

ekspresssykkelvei og god 
bussfremkommelighet.

Trafikksikkerhet
-Hensynet til våre unge 
myke trafikanter må alltid 
komme først. Vi vil derfor 
prioritere skolebarn, gående 
og syklister foran bilister i 
vurderinger av tiltak. Innføring 
av miljøgater i tettsteder 
med redusert hastighet er 
også et viktig tiltak vi vil 
jobbe for, og vi vil fortsette å 
jobbe for å få miljøgate med 
fartsdempere på stekning på 
Røykenveien ved Heggedal 
skole, sier Holter-Schøyen.

Samferdsel  
– grønne, effektive og trygge løsninger.
Samferdsel er en av Askers største utfordringer. I rushtid er det køer på flere av våre lokale veier. 
Veitrafikken er den største kilden til klimautslipp i vår kommune. Vi ønsker å skape et samfunn 
hvor det blir mindre kø, skoleveiene blir tryggere, støyen blir mindre og klimautslippene 
går ned. Et bedre kollektivtilbud er det viktigste tiltaket for å nå disse målene.

Båter har et stort  potensiale til å ta av trafikk fra våre sprengte 
veier 

Foto: Asker Venstre

Flere grønne jobber der folk bor
- Et variert næringsliv og nye næringer.

- Venstre ønsker at Asker skal 
være en enda mer attraktiv 
kommune for næringslivet, 
noe som kan bidra til at 
flere jobber nærmere der 
de bor. Slik kan vi redusere 
rushtidstrafikken og gi folk 
mer tid til egen hverdag. 
Med mange motiverte og 
høyt utdannede innbyggere, 
har vi forutsetninger for et 
konkurransedyktig næringsliv 
i Asker, sier førstekandidat 
Elisabeth Holter-Schøyen.

- Vi vil at lokale småbedrifter 
skal kunne etableres og 
vokse. God dialog med 
kommunen og korte 
saksbehandlingstider 
er et viktig bidrag.
Sosialt entreprenørskap 
bidrar til å løse sosiale- 
eller samfunnsmessige 

utfordringer i rommet mellom 
offentlig og privat næringsliv.
Utelivet er en viktig del 
av mange lokalmiljøer 
og bidrar til møtesteder, 
sosialt miljø og kortere 
reisevei til opplevelser. 

-Det skal ikke være noen 
motsetning mellom et 
blomstrende næringsliv, 
økt reiselivsvirksomhet og 
det å ta vare på naturen. 
Veileder vi virksomheter 
til å finne sin plass i en 
sirkulær økonomi, blir både 
forbrukere, næringslivet og 
miljøet vinnere, sier hun.

Landbruket er næringen 
vi alle er avhengig av
- Vi må spille på lag med 
bøndene og gartnernæringen, 

så de både kan produsere 
maten vår og bidra til 
det grønne skiftet. Ulikt 
terreng, jordsmonn og 
solforhold gjør at vi har en 
variert primærnæring med 
forskjellige utfordringer her 
i Asker, sier Elisabeth. -Vi 
har et rikt skog- og landbruk 
som preger Askerbygdene. 
Vi ønsker å legge til rette 
for at landbruket kan 
utvikles med nye næringer 
og produkter, samtidig 
som vi støtter opp om det 
bønder i Asker allerede er 
gode på, forteller hun.

- Jordene, åsryggene og 
bekkedalene har gitt oss 
en langstrakt og vakker 
kommune med gammel 
bosetning. Dette landskapet 
ønsker vi å bevare for sine 
kulturhistoriske minner 
og for opplevelsesverdien 
for oss alle.

Vi må verne om den verdifulle 
matjorden. Gammelskog 
må bevares og skogen 
driftes på en god måte.

Landbruket kan bidra til at 
brede sammenhengende 
blågrønne korridorer bevares 
for biologisk mangfold og 
samfunnssikkerhet. Samtidig 
reduseres erosjon og 
avrenning av næringsstoffer 
og bidrar til friskere fjord 
og hav. Vi vil jobbe for 
at Landbrukskontoret 
har god bemanning med 
både skogbruks- og 
jordbrukskompetanse på et 
godt nivå, avslutter hun.

Vi må ikke glemme 
grøntnæringen 
- Gartnerforeningens 
medlemmer dyrker i hovedsak 
grønnsaker, blomster, frukt og 
ferdigplen. De er lite omfattet 
av jordbruksoppgjøret 
og er derfor avhengig 
av markedet og et godt 
samarbeid med kommunen, 

forteller Elisabeth. 
Produsentene trenger klare 
og forutsigbare rammevilkår. 
Gartnerforeningen ønsker 
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reguleringsplanarbeidet. 
Grøntnæringen er opptatt 
av det grønne skiftet og har 
høye ambisjoner om å være 
bærekraftige.  Bransjen 
er i forkant med f.eks. 
bruk av nyttedyr fremfor 
sprøytemidler, i tillegg til 
å bruke resirkulert gjødsel. 
Siden produksjonen er 
så energikrevende, så er 
det også et potensiale 
for store miljøgevinster 
gjennom energibesparende 
tiltak, sier Elisabeth. 

Elisabeth Holter-Schøyen, 1. kandidat Asker 2023 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

I Asker har vi både familiebedrifter og store virksomheter som hevder seg 
internasjonalt. Vi har industri, landbruk, gartnerier, reiselivsvirksomhet, sosialt 
entreprenørskap, ansatte i kultur- og idrettslivet og et utall av gründer-, service- 
og handelsvirksomheter som alle er viktige bidrag til velferdssamfunnet. 

Asker Venstres fire toppkandidater 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Grøntnæringen 
er en bærekraftig 
næring med høye 
ambisjoner. Hele 

veksthusnæringen 
(nasjonalt) er i dag 

67% fornybar. 

Flere av aktørene 
i Asker er 

landsledende på 
investeringer i 

energibesparende 
teknologi, som f.eks 

ledlysanlegg og 
avfukting. 

Det er viktig at 
kommunen bistår 

gartneriene i å søke 
midler fra aktører 
som Innovasjon 
Norge og Enova 

til energisparende 
tiltak.
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- Asker skal være en 
god kommune for alle, 
unge som eldre. Eldre 
er generelt friskere og 
mer ressurssterke enn 
før. De skal gis mulighet 
til å bruke sin kunnskap, 
kompetanse og erfaring 
i ulike roller i samfunnet, 
sier Gunn-Torill Homme 
Mathisen (femtekandidat). 
Hun påpeker at det 
med digitaliseringen av 
samfunnet er viktig med 
alternative løsninger for 
eldre med lite dataerfaring.

Det må tilrettelegges 
bedre for at alle kan være 
selvhjulpne så lenge 
som mulig. Man må ha et 
godt samarbeid på tvers 
av hjemmetjenesten, 
helsetjenesten, pårørende, 
organisasjoner og andre 
som stiller opp og bidrar. 
Boligbyggere må utfordres 
til å tenke nye boformer 
- løsninger som øker 
muligheten for kontakt 
med andre mennesker 
i «boligkomplekset» og 

i nærmiljøet. Da kan vi 
redusere ensomhet.

- De som trenger det 
skal få et godt og variert 
omsorgstilbud. To nye 
sykehjem er inkludert i 
Handlingsplanen med 
innflytting i 2027 og 2030 
(Heggedal og Vettre), og 
disse datoene er viktige 
milepæler for å sikre at 
ventelistene ikke øker, 
sier Gro Buttingsrud 
(fjerdekandidat).

- Samtidig må vi 
avsette sentrale arealer 
i kommuneplanen for 
bygging av sykehjem for 
å møte fremtidig behov. 
I tillegg må kriteriene for 
å få plass på sykehjem 
eller omsorgsbolig 
revurderes, mener hun.

Venstre ønsker å ta i bruk 
teknologi, innovasjon og 
nye løsninger. Vi vil ha 
tilbud om GPS sporing for 
å øke friheten til demente, 
slik at de kan få en større 

aksjonsradius enn det 
som har vært vanlig.

På sykehjemmet ønskes 
et høyt og variert 
aktivitetstilbud som 
passer for det mangfold 
av mennesker som bor 
sammen de siste årene 
av sitt liv. Det skal også 
være tilgang på frisør, 

fotpleie, fysioterapi, 
ergoterapi og lege.

- Ikke minst må vi 
anerkjenne hvor viktig 
det er at personalet har 
tid og kompetanse til å 
yte god helsehjelp, ta 
den gode samtalen og 
forstå det mangfold av 
personligheter de møter, 
avslutter Gunn-Torill.

Senior i Asker.

Inkludering og muligheter for alle.

Beredskapshage i stedet for bare plen?

Asker er et samfunn som 
bærer preg av mangfold og 
uendelige muligheter. For 
mange avgjør bakgrunn 
og funksjonsevne hvilke 
muligheter de har. 
Derfor arbeider Venstre 
hardt for å sikre at alle 
innbyggere inkluderes.
- Vi i Venstre anerkjenner 
og verdsetter mangfoldet 
av mennesker med ulik 
funksjonsevne og vil skape 
nødvendige tilrettelegginger 
som fremmer deres 
deltakelse i samfunnet, sier 
Tobias Waage Bremnes 
(andrekandidat).

Han forteller at Venstre 
har en visjon og en konkret 
plan for å oppnå dette:

- For det første må vi bidra 
til et arbeidsliv som er 
fleksibelt og tilgjengelig nok 
til å passe for folk med ulike 
forutsetninger. Vi vil arbeide 

for å skape flere lokale 
arbeidsplasser og samarbeide 
tett med bedrifter for å legge 
til rette for tilpasninger 
som praksisplasser, 
deltidsordninger, fadder-/
traineeordninger og 
lærlingplasser. Vi vil også 
sikre at sosialtjenestene 
har tilstrekkelige ressurser 
for tett og individuell 
oppfølging, slik at flere kan 
bli bistått ut i arbeidslivet.

Tobias mener at det er viktig 
at man også tilrettelegger 
for at mennesker med 
funksjonsnedsettelser kan 
være en del av arbeidslivet. 
Han mener at arbeid er sosialt 
og bidrar til personlig vekst, 
og at mange ønsker å arbeide. 

- Derfor vil vi i Venstre 
jobbe for at det blir flere 
personlige assistenter og 
støttekontakter tilgjengelig 
for å hjelpe folk med ulike 
behov til å være en del 

av arbeidslivet. Dette vil 
gi nødvendig støtte og 
mulighet for personlig 
utvikling, sier Tobias.

Som en avsluttende 
kommentar forteller han 
at et av Venstres valgløfter 
er at Asker skal være en 

kommune der alle innbyggere 
inkluderes og får muligheten 
til å delta og blomstre. Dette 
gjennom et fleksibelt og 
tilgjengelig arbeidsliv med 
nødvendig tilrettelegging 
og individuell oppfølging.

Det er mange typer 
beredskap. Det første 
man tenker på er kanskje 
militær beredskap. Det kan 
også være beredskap mot 
dataangrep som kan lamme 
organisasjoner og bedrifter 
og true vår sikkerhet. 
Ekstremvær, problemer 
med vannforsyningen, 

deler av infrastrukturen kan 
falle ut - eller storstreik.

- Den sikkerhetspolitiske 
situasjonen i verden gjør også 
at hver enkelt av oss må ha 
i tankene «hva gjør vi hvis», 
påpeker Christian Skrede 
(tredjekandidat). - Dette 
kan gjelde matforsyning, 
bortfall av strøm og 

internett. Vi må også ha litt 
kontanter tilgjengelig hvis 
det blir en lengre nedetid 
med betalingsmidler.

DSB anbefaler oss å ha et 
beredskapslager hjemme. 
Behovene som bør kunne 
dekkes i tre døgn er varme, 
drikke, mat, legemidler, 
hygiene og informasjon. 
Å være forberedt på 
uønskede hendelser er 
ikke krisemaksimering, 
men sunn fornuft.

- Hvilke muligheter er 
det på matforsyning hvis 
det internasjonalt blir en 
forsyningskrise? Og hva 
kan du som innbygger 
gjøre selv? Hva kan vi som 
kommune gjøre av enkle 
tiltak, spør Christian.

Asker kommune har en 
skjult matreserve i egen 
og innbyggernes jord som 
vi burde ha en klar plan for 
utnyttelse av hvis behovet 
oppstår. En kjøkkenhage på 
200 kvm. vil gi ca. 1 kg mat pr. 
dag gjennom et år. Dette er 
en svært enkel og kostnadsfri 
delberedskap for kommunen.

- For å øke kunnskapen 
og engasjementet hos 
innbyggerne om dyrking av 
grønnsaker i egen hage, så 

bør kommunen jevnlig tilby 
både fysiske og digitale kurs 
med tema beredskapshage, 
mener Gunn-Torill.

- Vi ønsker at det utarbeides 
en forkortet versjon av 
«Beredskapshagen» av 
Maria Nordrum, som kan 
spres til innbyggerne som 
ledd i beredskapsarbeidet 
i kommunen, supplerer 
Christian.

Men ikke alle har sin egen 
hageflekk eller terrasse å 
dyrke på. Derfor ønsker 
Asker Venstre å jobbe for 
kolonihager på kommunale 
tomter og at kommunen skal 
stille seg positiv til planer 
private grunneiere måtte ha 
om etablering av kolonihager.

- I kriser er noe av det 
viktigste for folks mentale 
helse å føle seg nyttige og 
bidra aktivt. Dyrking av sin 
egen mat vil gi følelsen av å 
gjøre noe. Samtidig vil økt 
fokus på dette i kommunen 
kunne gi mer livsglede og 
nærkontakt med naturen 
for innbyggerne i en 
normal og hektisk hverdag, 
avslutter Gunn-Torill.

Da er det bare å brette opp 
ermene og sette i gang! 
Det har Gunn-Torill gjort.

Billigere kultur og idrett.
- Vi har utrolig mye å være 
stolte av over kulturen og 
idretten i Asker. Likevel 
så er det én norgesrekord 
Asker har som jeg synes 
er utrolig flau, forteller 
Venstres andrekandidat 
Tobias Waage Bremnes.

Han trekker frem at 
Asker har Norges dyreste 
kulturskole, noe som 
medfører at mange familier 
ikke har råd til å la barnet 
sitt drive med verken kunst, 
musikk, dans eller drama. 

- Det er ingen tvil om at 
det er en hjerteskjærende 
beskjed for en forelder å gi 
til barnet sitt at man ikke 

har råd til at de skal kunne 
følge sine egne interesser. 
Derfor går vi i Venstre til 
valg på å senke prisen på 
kulturskolen og innføre et 
fritidskort for familier med 
stram økonomi, sier Tobias. 

I samtalen om fritidskort 
går Tobias i strupen på 
regjeringen for deres usosiale 
kutt i kultur og idretten. 
Årsaken er at i 2021 bestemte 
regjeringen sammen med 
SV å skrote prøveprosjektet 
med nasjonalt fritidskort.

- Politikken som regjeringen 
og SV fører er direkte usosial 
og rammer de som allerede 
har minst. Jeg mener at alle 

barn har rett til en barndom 
fylt med lek og latter der de 
har friheten til å utforske 
og dyrke egne interesser. 
Dette betinger at prisene på 
kulturskolen senkes og at 
det innføres et fritidskort.

Avslutningsvis poengterer 
Tobias at Venstre er det 
partiet i Asker som har 
stått i bresjen for at flere 
barn skal inkluderes i 
kulturen og idretten. Han 
forteller at hans viktigste 
valgløfte er at barn ikke 
skal behøve å bekymre seg 
over foreldrenes økonomi, 
men i stedet leke og ha det 
gøy sammen med vennene 
sine på fritidsaktiviteter.

Tobias Waage Bremnes, 
2. kandidat Asker 2023 
Foto: Åslaug Brynildsen

Tobias Waage Bremnes, 2. kandidat 
Foto: Enok Grova

Gro Buttingsrud, 4. kandidat og 
Gunn-Torill Homme Mathisen, 5. kandidat 

Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Gang på gang settes Asker på kartet av dyktige artister og idrettsutøvere. 
Kommunen kan være stolt av å bosette norgesmestre som Frisk Asker og Asker 
Aliens. Lagene vant henholdsvis NM i hockey i 2019, og junior-NM i basketball i 2022.

- Syns du det er kjedelig å klippe plenen? Har du  
hørt om beredskapshage? At du med enkle midler 
kan dyrke dine egne grønnsaker rett på plenen? 
Høste kortreist og sunn mat rett utenfor din egen 
dør? For det kan du med bittelitt innsats, sier 
Gunn-Torill Homme Mathisen (femtekandidat)

Christian Skrede, 3. kandidat og Gunn-Torill Homme 
Mathisen, 5. kandidat 

Foto: Jeppe Holter-Schøyen
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- Asker skal være en 
god kommune for alle, 
unge som eldre. Eldre 
er generelt friskere og 
mer ressurssterke enn 
før. De skal gis mulighet 
til å bruke sin kunnskap, 
kompetanse og erfaring 
i ulike roller i samfunnet, 
sier Gunn-Torill Homme 
Mathisen (femtekandidat). 
Hun påpeker at det 
med digitaliseringen av 
samfunnet er viktig med 
alternative løsninger for 
eldre med lite dataerfaring.

Det må tilrettelegges 
bedre for at alle kan være 
selvhjulpne så lenge 
som mulig. Man må ha et 
godt samarbeid på tvers 
av hjemmetjenesten, 
helsetjenesten, pårørende, 
organisasjoner og andre 
som stiller opp og bidrar. 
Boligbyggere må utfordres 
til å tenke nye boformer 
- løsninger som øker 
muligheten for kontakt 
med andre mennesker 
i «boligkomplekset» og 

i nærmiljøet. Da kan vi 
redusere ensomhet.

- De som trenger det 
skal få et godt og variert 
omsorgstilbud. To nye 
sykehjem er inkludert i 
Handlingsplanen med 
innflytting i 2027 og 2030 
(Heggedal og Vettre), og 
disse datoene er viktige 
milepæler for å sikre at 
ventelistene ikke øker, 
sier Gro Buttingsrud 
(fjerdekandidat).

- Samtidig må vi 
avsette sentrale arealer 
i kommuneplanen for 
bygging av sykehjem for 
å møte fremtidig behov. 
I tillegg må kriteriene for 
å få plass på sykehjem 
eller omsorgsbolig 
revurderes, mener hun.

Venstre ønsker å ta i bruk 
teknologi, innovasjon og 
nye løsninger. Vi vil ha 
tilbud om GPS sporing for 
å øke friheten til demente, 
slik at de kan få en større 

aksjonsradius enn det 
som har vært vanlig.

På sykehjemmet ønskes 
et høyt og variert 
aktivitetstilbud som 
passer for det mangfold 
av mennesker som bor 
sammen de siste årene 
av sitt liv. Det skal også 
være tilgang på frisør, 

fotpleie, fysioterapi, 
ergoterapi og lege.

- Ikke minst må vi 
anerkjenne hvor viktig 
det er at personalet har 
tid og kompetanse til å 
yte god helsehjelp, ta 
den gode samtalen og 
forstå det mangfold av 
personligheter de møter, 
avslutter Gunn-Torill.

Senior i Asker.

Inkludering og muligheter for alle.

Beredskapshage i stedet for bare plen?

Asker er et samfunn som 
bærer preg av mangfold og 
uendelige muligheter. For 
mange avgjør bakgrunn 
og funksjonsevne hvilke 
muligheter de har. 
Derfor arbeider Venstre 
hardt for å sikre at alle 
innbyggere inkluderes.
- Vi i Venstre anerkjenner 
og verdsetter mangfoldet 
av mennesker med ulik 
funksjonsevne og vil skape 
nødvendige tilrettelegginger 
som fremmer deres 
deltakelse i samfunnet, sier 
Tobias Waage Bremnes 
(andrekandidat).

Han forteller at Venstre 
har en visjon og en konkret 
plan for å oppnå dette:

- For det første må vi bidra 
til et arbeidsliv som er 
fleksibelt og tilgjengelig nok 
til å passe for folk med ulike 
forutsetninger. Vi vil arbeide 

for å skape flere lokale 
arbeidsplasser og samarbeide 
tett med bedrifter for å legge 
til rette for tilpasninger 
som praksisplasser, 
deltidsordninger, fadder-/
traineeordninger og 
lærlingplasser. Vi vil også 
sikre at sosialtjenestene 
har tilstrekkelige ressurser 
for tett og individuell 
oppfølging, slik at flere kan 
bli bistått ut i arbeidslivet.

Tobias mener at det er viktig 
at man også tilrettelegger 
for at mennesker med 
funksjonsnedsettelser kan 
være en del av arbeidslivet. 
Han mener at arbeid er sosialt 
og bidrar til personlig vekst, 
og at mange ønsker å arbeide. 

- Derfor vil vi i Venstre 
jobbe for at det blir flere 
personlige assistenter og 
støttekontakter tilgjengelig 
for å hjelpe folk med ulike 
behov til å være en del 

av arbeidslivet. Dette vil 
gi nødvendig støtte og 
mulighet for personlig 
utvikling, sier Tobias.

Som en avsluttende 
kommentar forteller han 
at et av Venstres valgløfter 
er at Asker skal være en 

kommune der alle innbyggere 
inkluderes og får muligheten 
til å delta og blomstre. Dette 
gjennom et fleksibelt og 
tilgjengelig arbeidsliv med 
nødvendig tilrettelegging 
og individuell oppfølging.

Det er mange typer 
beredskap. Det første 
man tenker på er kanskje 
militær beredskap. Det kan 
også være beredskap mot 
dataangrep som kan lamme 
organisasjoner og bedrifter 
og true vår sikkerhet. 
Ekstremvær, problemer 
med vannforsyningen, 

deler av infrastrukturen kan 
falle ut - eller storstreik.

- Den sikkerhetspolitiske 
situasjonen i verden gjør også 
at hver enkelt av oss må ha 
i tankene «hva gjør vi hvis», 
påpeker Christian Skrede 
(tredjekandidat). - Dette 
kan gjelde matforsyning, 
bortfall av strøm og 

internett. Vi må også ha litt 
kontanter tilgjengelig hvis 
det blir en lengre nedetid 
med betalingsmidler.

DSB anbefaler oss å ha et 
beredskapslager hjemme. 
Behovene som bør kunne 
dekkes i tre døgn er varme, 
drikke, mat, legemidler, 
hygiene og informasjon. 
Å være forberedt på 
uønskede hendelser er 
ikke krisemaksimering, 
men sunn fornuft.

- Hvilke muligheter er 
det på matforsyning hvis 
det internasjonalt blir en 
forsyningskrise? Og hva 
kan du som innbygger 
gjøre selv? Hva kan vi som 
kommune gjøre av enkle 
tiltak, spør Christian.

Asker kommune har en 
skjult matreserve i egen 
og innbyggernes jord som 
vi burde ha en klar plan for 
utnyttelse av hvis behovet 
oppstår. En kjøkkenhage på 
200 kvm. vil gi ca. 1 kg mat pr. 
dag gjennom et år. Dette er 
en svært enkel og kostnadsfri 
delberedskap for kommunen.

- For å øke kunnskapen 
og engasjementet hos 
innbyggerne om dyrking av 
grønnsaker i egen hage, så 

bør kommunen jevnlig tilby 
både fysiske og digitale kurs 
med tema beredskapshage, 
mener Gunn-Torill.

- Vi ønsker at det utarbeides 
en forkortet versjon av 
«Beredskapshagen» av 
Maria Nordrum, som kan 
spres til innbyggerne som 
ledd i beredskapsarbeidet 
i kommunen, supplerer 
Christian.

Men ikke alle har sin egen 
hageflekk eller terrasse å 
dyrke på. Derfor ønsker 
Asker Venstre å jobbe for 
kolonihager på kommunale 
tomter og at kommunen skal 
stille seg positiv til planer 
private grunneiere måtte ha 
om etablering av kolonihager.

- I kriser er noe av det 
viktigste for folks mentale 
helse å føle seg nyttige og 
bidra aktivt. Dyrking av sin 
egen mat vil gi følelsen av å 
gjøre noe. Samtidig vil økt 
fokus på dette i kommunen 
kunne gi mer livsglede og 
nærkontakt med naturen 
for innbyggerne i en 
normal og hektisk hverdag, 
avslutter Gunn-Torill.

Da er det bare å brette opp 
ermene og sette i gang! 
Det har Gunn-Torill gjort.

Billigere kultur og idrett.
- Vi har utrolig mye å være 
stolte av over kulturen og 
idretten i Asker. Likevel 
så er det én norgesrekord 
Asker har som jeg synes 
er utrolig flau, forteller 
Venstres andrekandidat 
Tobias Waage Bremnes.

Han trekker frem at 
Asker har Norges dyreste 
kulturskole, noe som 
medfører at mange familier 
ikke har råd til å la barnet 
sitt drive med verken kunst, 
musikk, dans eller drama. 

- Det er ingen tvil om at 
det er en hjerteskjærende 
beskjed for en forelder å gi 
til barnet sitt at man ikke 

har råd til at de skal kunne 
følge sine egne interesser. 
Derfor går vi i Venstre til 
valg på å senke prisen på 
kulturskolen og innføre et 
fritidskort for familier med 
stram økonomi, sier Tobias. 

I samtalen om fritidskort 
går Tobias i strupen på 
regjeringen for deres usosiale 
kutt i kultur og idretten. 
Årsaken er at i 2021 bestemte 
regjeringen sammen med 
SV å skrote prøveprosjektet 
med nasjonalt fritidskort.

- Politikken som regjeringen 
og SV fører er direkte usosial 
og rammer de som allerede 
har minst. Jeg mener at alle 

barn har rett til en barndom 
fylt med lek og latter der de 
har friheten til å utforske 
og dyrke egne interesser. 
Dette betinger at prisene på 
kulturskolen senkes og at 
det innføres et fritidskort.

Avslutningsvis poengterer 
Tobias at Venstre er det 
partiet i Asker som har 
stått i bresjen for at flere 
barn skal inkluderes i 
kulturen og idretten. Han 
forteller at hans viktigste 
valgløfte er at barn ikke 
skal behøve å bekymre seg 
over foreldrenes økonomi, 
men i stedet leke og ha det 
gøy sammen med vennene 
sine på fritidsaktiviteter.

Tobias Waage Bremnes, 
2. kandidat Asker 2023 
Foto: Åslaug Brynildsen

Tobias Waage Bremnes, 2. kandidat 
Foto: Enok Grova

Gro Buttingsrud, 4. kandidat og 
Gunn-Torill Homme Mathisen, 5. kandidat 

Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Gang på gang settes Asker på kartet av dyktige artister og idrettsutøvere. 
Kommunen kan være stolt av å bosette norgesmestre som Frisk Asker og Asker 
Aliens. Lagene vant henholdsvis NM i hockey i 2019, og junior-NM i basketball i 2022.

- Syns du det er kjedelig å klippe plenen? Har du  
hørt om beredskapshage? At du med enkle midler 
kan dyrke dine egne grønnsaker rett på plenen? 
Høste kortreist og sunn mat rett utenfor din egen 
dør? For det kan du med bittelitt innsats, sier 
Gunn-Torill Homme Mathisen (femtekandidat)

Christian Skrede, 3. kandidat og Gunn-Torill Homme 
Mathisen, 5. kandidat 

Foto: Jeppe Holter-Schøyen
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Miljøprisen til Plast Piratene.

-I år går Asker Venstres 
miljøpris til en veldedig 
organisasjon litt utenom 
det vanlige. Denne aktøren 
har ikke bare ett, men 
to ambisiøse mål: «Å få 
mennesker og havet på rett 
kjøl». Organisasjonen vinner 
Asker Venstres Miljøpris 
2023 for sin fremragende 
innsats og engasjement for 
å adressere problemet med 
plast i naturen og å bevare 
og rense Oslofjorden, som 
for øvrig er en av Asker 
Venstres toppsaker. 

-Årets vinner adresserer 
problemet på en utmerket 
og god lokal måte. De har 
utviklet et bredt spekter 
av initiativer og aktiviteter 
som er rettet mot å 
bekjempe plastforurensning 
på flere fronter. Deres 
primære fokusområder 
inkluderer strandrydding, 
opprydning av naturområder, 
miljøopplysning og 
bevisstgjøring. Betydelige 
mengder avfall er blitt fjernet. 

-I tillegg til alt dette viktige 
arbeidet for Oslofjorden 
og miljøet, gjør denne 
organisasjonen også en 
forskjell for mennesker som 
har kommet litt skjevt ut, tatt 
noen dårlige valg eller er i et 
miljø hvor de ikke blir forstått. 
Hver gang de går ut på tokt, 
viser de at enkeltindivider 
kan skape en positiv endring, 
og samtidig være med å 
gjøre verden litt bedre.

-Arbeidet til denne 
organisasjonen er 
miljømessig og sosial 
bærekraft på sitt beste.

-Det er en glede i dag å dele 
ut Årets miljøpris til sanne 
helter som viser oss at det 
er mulig å gjøre en forskjell.

Kjære Plastpiratene

Vi i Asker Venstre takker 
dere for alt dere gjør og har 
gjort. Dere er et sant forbilde 
for oss alle, og vi håper 
deres arbeid vil fortsette å 

inspirere og påvirke også 
kommende generasjoner.

Sammen skal vi redde 
Oslofjorden.

Plastpiratene vinner av Venstres miljøpris: – De er sanne 
helter som viser at det er mulig å gjøre en forskjell.

Utdrag fra talen holdt av førstekandidat Elisabeth 
Holter-Schøyen ved utdelingen:

Asker Venstres Miljøpris er en årlig utmerkelse med 
lang tradisjon som anerkjenner enkeltpersoner, 
organisasjoner eller bedrifter som har gjort en 
betydelig innsats for miljøet i Asker. Prisen er et 
initiativ fra Asker Venstre for å hedre og oppmuntre 
til bærekraftig miljøpraksis og bevaring av naturen i 
kommunen. Asker Venstres miljøpris ble første gang 
delt ut i 1991. 

– Det er hyggelig å få anerkjennelse fra politikerne, og det gir 
oss en mulighet til å påvirke direkte, sier plastpirat Andreas 

Brandvoll. Foto: Asker Venstre

Frivilligheten lenge leve!
Asker har en rik kulturarv, 
fantastisk natur, flotte 
kulturlandskaper, og mange gode 
arenaer for utøvelse av kultur, 
idrett og friluftsliv. 
I kombinasjon med et rikt lags- 
og foreningsliv bidrar dette til at 
Asker er en god kommune å bo i.

- Frivillige organisasjoner er 
en bærebjelke i det norske 
samfunnet. Det frivillige 
foreningslivet gir folk en lokal 
tilhørighet, verdifulle kunnskaper 
og ferdigheter. De frivillige 
organisasjonene og den innsats 
den enkelte innbygger i Asker 
gjør for hverandre er avgjørende 
for en god samfunnsutvikling, 
sier førstekandidat Elisabeth 
Holter-Schøyen.

Idrett, kultur, vel, historielag 
og mangfoldet av frivillige 
organisasjoner er viktige arenaer 
for aktivitet – mentalt, sosialt, 
motorisk og fysisk og psykisk 
helse. Det gjør det enklere å 
knytte bånd og lar den enkelte 
føle tilhørighet gjennom 
inkluderende aktiviteter. Mange 
organisasjoner bidrar langt 
utover sine egne medlemmer. 
Flere organisasjoner trenger 
folk i lønnet arbeid for å utløse 
og koordinere frivillig innsats. 

Frivillige organisasjoner, men 
også enkeltpersoner spiller 
en nøkkelrolle i arbeidet 
med å utvikle Asker som et 
inkluderende og godt samfunn.

Åpenhet om beslutninger er 
avgjørende for et velfungerende 
demokrati. For Asker Venstre 
er det viktig å styrke det lokale 
folkestyret. Nærhet mellom 
borgere, administrasjonen og 
folkevalgte, dialog for å forstå 
hverandre og åpenhet om politiske 
og administrative prosesser er 
nødvendig og bidrar til tillit.

– For innbyggere i alle aldre er 
tilbudene skapt av frivilligheten 
en svært viktig del av det å få en 
meningsfylt hverdag; både sosialt, 
mentalt og fysisk, sier Elisabeth. 

– Vi vil gi den frivillige sektoren 
i Asker vekstmuligheter og 
arbeide for at kommunen blir en 
langsiktig og støttende partner 
for frivilligheten, avslutter hun. 

Å ta vare på naturen, legge 
til rette for næringslivet og 
sikre større valgfrihet i skolen 
er sentrale saker for Venstre. 
Skal vi lykkes med å utvikle 
Akershus for framtida er det å 
gjøre det enklere og billigere 
å reise kollektivt jobb nummer 
én. Det må være enkelt og billig 
å reise kollektivt. - Tog, bane, 
buss og båter må gå oftere 
og være lett tilgjengelig slik 
at det er et reelt alternativ 
for flere i hverdagen å reise 
kollektivt, sier Solveig Schytz, 
førstekandidat for Venstre  i 
fylkestingsvalget i Akershus.

I flere kommuner i Akershus 
er det stor frustrasjon over at 
sonegrensene til Ruter deler 
opp kommunen og gjør det 
tungvint for innbyggerne å reise 
kollektivt lokalt i hverdagen. Det 
gjelder ikke minst i Asker, som 
er delt opp i tre takstsoner. - 
Det er urimelig at innbyggerne 
i søndre Asker, som også har 
det dårligste kollektivtilbudet, 
skal betale mest for å reise 
kollektivt, sier Elisabeth Holter- 
Schøyen, andrekandidat for 
Venstre i Akershus, fra Asker. 

Venstre mener at det er på 
høy tid med en gjennomgang 
av takst- og billettsystemet 
og vil sikre at Asker og andre 
kommuner ikke deles opp i flere 
takstsoner. 

Det er ikke sikkert at framtidas 
kollektivtrafikk og  billettsystem 
vil være knyttet til takst- og 
sonegrenser som streker på 
et kart slik som i dag, men kan 
være basert på store mengder 
data om våre reisevaner og 
kunstig intelligens for å sikre 
at det er enkelt for kundene å 
reise kollektivt. - Den fleksible 
enkeltbilletten REIS som ble 
lansert i midten av april er 
bare starten på en ny måte å 
tenke om kollektivtrafikk og 
billettsystemer, sier Schytz.

Venstre mener at vi må få fart på 
arbeidet med nytt billettsystem 
med nye digitale løsninger som 
gir helt nye muligheter for mer 
fleksible billettsystemer, uten 
at rigide sonegrenser deler opp 
kommuner. 

Venstre vil at ungdom skal 
ha større valgfrihet på 
videregående skole: Vi vil at 
ungdom selv skal kunne velge 
hvilken skole de vil gå på, og 
ha større valgfrihet også når 
det gjelder fag. 

- Vi i Venstre tror at elever 
vet nok om hva de vil, hvem 
de trives sammen med og 
hva de må gjøre for å få 
det til. Vi har derfor stor 
tro på at elever skal gis 
tillit og ha valgfriheten til å 
velge hvilken videregående 
skole de selv vil gå på, sier 
Tobias Waage Bremnes, 
Venstres fjerdekandidat til 
fylkestingsvalget i Akershus, 
fra Asker. 

Fram til 2020 hadde elever 
som søkte på videregående 
skole valgfrihet. Da de 
rødgrønne partiene fikk 
flertall i fylkestinget fra 2019, 
ble nærskoleprinsippet 

innført. Det har gjort at 
ungdommer ikke lenger kan 
velge hvilken skole de ønsker 
å gå på, men at de heller må gå 
på nærskolen sin. Og hvilken 
skole som er din nærskole, 
det har de de rødgrønne 
politikerne bestemt. Det 
nye opptakssystemet til 
videregående skole har skapt 
mye frustrasjon blant elever 
og foreldre. 

- Nærskoleprinsippet betyr 
at det er hvor foreldrene dine 
bor som bestemmer hvor du 
skal gå på skole, og ikke dine 
egne ønsker.

- Vi elever motiveres mer av å 
vite at vi har valgfrihet, og at 
egen innsats betyr noe. Slik 
hadde vi det i gamle Akershus 
fylke, da Venstre var med på 
å styre, og slik vil vi også ha 
det i nye Akershus fylke. Vi 
trenger en inntaksordning 
for videregående skole 

som både sikrer elevenes 
valgfrihet, samtidig som en 
del av skoleplassene holdes 
av for å sikre at elevene ikke 
får for lang reisevei, sier 
Tobias Waage Bremnes,  som 
selv nylig var elev ved Asker 
videregående skole. 

Det er mange grunner til 
at noen ønsker å starte på 
en skole som ikke er sin 
nærskole. Noen av grunnene 
kan være at man ønsker å bli 
kjent med nye mennesker eller 
gå på en skole med fagmiljøer 
eller fagkombinasjoner 
som bare finnes der. For 
oss i Venstre er det viktig at 
elevene selv skal kunne velge 
hvilken videregående skole de 
vil gå på.

Samtidig som vi trenger en 
inntaksordning som sikrer 
elevenes valgfrihet, så må 
man sørge for at elevene ikke 
får for lang reisevei. Dette 

mener vi bør gjøres ved å 
innføre en reisetidsgaranti, ha 
ulike inntakssoner eller ved 
at en del av skoleplassene 
holdes av for elever i 
nærområdet, avslutter Tobias.

Enklere og billigere å reise kollektivt.

Mer valgfrihet i videregående skole. 

Solveig Schytz, 1. kandidat Akershus og 
Elisabeth Holter-Schøyen, 2. kandidat Akershus, 1. kandidat Asker 

Foto: Johan Malvik

Du kan stemme på Venstre to ganger! I fylkestingsvalget 
i 2023 er det valg til fylkestinget i nye Akershus fylke. 
Nye Akershus blir Norges mest folkerike fylke. Det gir 
både utfordringer og muligheter.  Venstre vil at Akershus 
skal være en miljøvennlig og innovativ region hvor alle 
mennesker får like muligheter til å lykkes. Det skal være 
enkelt og billig å reise kollektivt til jobb, skole og venner. 

Slik vil Venstre gjøre det 
enklere og billigere å reise 
kolleketivt:

• ha flere avganger på tog, 
buss, bane og båt

• at kommuner ikke skal deles 
opp av takstsone-grenser

• senke prisen på månedskort 
og prioritere lavere pris for 
barn og unge

• at alle ungdom mellom 16 og 
19 skal få gratis månedskort 
i stedet for skoleskyss-kort 
med begrensninger i på når 
det kan brukes. 

Tobias Waage Bremnes,  
4. kandidat Akershus og  

2. kandidat Asker 2023 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Elisabeth Holter-Schøyen,  
1. kandidat 

Foto: Asker Venstre
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Miljøprisen til Plast Piratene.

-I år går Asker Venstres 
miljøpris til en veldedig 
organisasjon litt utenom 
det vanlige. Denne aktøren 
har ikke bare ett, men 
to ambisiøse mål: «Å få 
mennesker og havet på rett 
kjøl». Organisasjonen vinner 
Asker Venstres Miljøpris 
2023 for sin fremragende 
innsats og engasjement for 
å adressere problemet med 
plast i naturen og å bevare 
og rense Oslofjorden, som 
for øvrig er en av Asker 
Venstres toppsaker. 

-Årets vinner adresserer 
problemet på en utmerket 
og god lokal måte. De har 
utviklet et bredt spekter 
av initiativer og aktiviteter 
som er rettet mot å 
bekjempe plastforurensning 
på flere fronter. Deres 
primære fokusområder 
inkluderer strandrydding, 
opprydning av naturområder, 
miljøopplysning og 
bevisstgjøring. Betydelige 
mengder avfall er blitt fjernet. 

-I tillegg til alt dette viktige 
arbeidet for Oslofjorden 
og miljøet, gjør denne 
organisasjonen også en 
forskjell for mennesker som 
har kommet litt skjevt ut, tatt 
noen dårlige valg eller er i et 
miljø hvor de ikke blir forstått. 
Hver gang de går ut på tokt, 
viser de at enkeltindivider 
kan skape en positiv endring, 
og samtidig være med å 
gjøre verden litt bedre.

-Arbeidet til denne 
organisasjonen er 
miljømessig og sosial 
bærekraft på sitt beste.

-Det er en glede i dag å dele 
ut Årets miljøpris til sanne 
helter som viser oss at det 
er mulig å gjøre en forskjell.

Kjære Plastpiratene

Vi i Asker Venstre takker 
dere for alt dere gjør og har 
gjort. Dere er et sant forbilde 
for oss alle, og vi håper 
deres arbeid vil fortsette å 

inspirere og påvirke også 
kommende generasjoner.

Sammen skal vi redde 
Oslofjorden.

Plastpiratene vinner av Venstres miljøpris: – De er sanne 
helter som viser at det er mulig å gjøre en forskjell.

Utdrag fra talen holdt av førstekandidat Elisabeth 
Holter-Schøyen ved utdelingen:

Asker Venstres Miljøpris er en årlig utmerkelse med 
lang tradisjon som anerkjenner enkeltpersoner, 
organisasjoner eller bedrifter som har gjort en 
betydelig innsats for miljøet i Asker. Prisen er et 
initiativ fra Asker Venstre for å hedre og oppmuntre 
til bærekraftig miljøpraksis og bevaring av naturen i 
kommunen. Asker Venstres miljøpris ble første gang 
delt ut i 1991. 

– Det er hyggelig å få anerkjennelse fra politikerne, og det gir 
oss en mulighet til å påvirke direkte, sier plastpirat Andreas 

Brandvoll. Foto: Asker Venstre

Frivilligheten lenge leve!
Asker har en rik kulturarv, 
fantastisk natur, flotte 
kulturlandskaper, og mange gode 
arenaer for utøvelse av kultur, 
idrett og friluftsliv. 
I kombinasjon med et rikt lags- 
og foreningsliv bidrar dette til at 
Asker er en god kommune å bo i.

- Frivillige organisasjoner er 
en bærebjelke i det norske 
samfunnet. Det frivillige 
foreningslivet gir folk en lokal 
tilhørighet, verdifulle kunnskaper 
og ferdigheter. De frivillige 
organisasjonene og den innsats 
den enkelte innbygger i Asker 
gjør for hverandre er avgjørende 
for en god samfunnsutvikling, 
sier førstekandidat Elisabeth 
Holter-Schøyen.

Idrett, kultur, vel, historielag 
og mangfoldet av frivillige 
organisasjoner er viktige arenaer 
for aktivitet – mentalt, sosialt, 
motorisk og fysisk og psykisk 
helse. Det gjør det enklere å 
knytte bånd og lar den enkelte 
føle tilhørighet gjennom 
inkluderende aktiviteter. Mange 
organisasjoner bidrar langt 
utover sine egne medlemmer. 
Flere organisasjoner trenger 
folk i lønnet arbeid for å utløse 
og koordinere frivillig innsats. 

Frivillige organisasjoner, men 
også enkeltpersoner spiller 
en nøkkelrolle i arbeidet 
med å utvikle Asker som et 
inkluderende og godt samfunn.

Åpenhet om beslutninger er 
avgjørende for et velfungerende 
demokrati. For Asker Venstre 
er det viktig å styrke det lokale 
folkestyret. Nærhet mellom 
borgere, administrasjonen og 
folkevalgte, dialog for å forstå 
hverandre og åpenhet om politiske 
og administrative prosesser er 
nødvendig og bidrar til tillit.

– For innbyggere i alle aldre er 
tilbudene skapt av frivilligheten 
en svært viktig del av det å få en 
meningsfylt hverdag; både sosialt, 
mentalt og fysisk, sier Elisabeth. 

– Vi vil gi den frivillige sektoren 
i Asker vekstmuligheter og 
arbeide for at kommunen blir en 
langsiktig og støttende partner 
for frivilligheten, avslutter hun. 

Å ta vare på naturen, legge 
til rette for næringslivet og 
sikre større valgfrihet i skolen 
er sentrale saker for Venstre. 
Skal vi lykkes med å utvikle 
Akershus for framtida er det å 
gjøre det enklere og billigere 
å reise kollektivt jobb nummer 
én. Det må være enkelt og billig 
å reise kollektivt. - Tog, bane, 
buss og båter må gå oftere 
og være lett tilgjengelig slik 
at det er et reelt alternativ 
for flere i hverdagen å reise 
kollektivt, sier Solveig Schytz, 
førstekandidat for Venstre  i 
fylkestingsvalget i Akershus.

I flere kommuner i Akershus 
er det stor frustrasjon over at 
sonegrensene til Ruter deler 
opp kommunen og gjør det 
tungvint for innbyggerne å reise 
kollektivt lokalt i hverdagen. Det 
gjelder ikke minst i Asker, som 
er delt opp i tre takstsoner. - 
Det er urimelig at innbyggerne 
i søndre Asker, som også har 
det dårligste kollektivtilbudet, 
skal betale mest for å reise 
kollektivt, sier Elisabeth Holter- 
Schøyen, andrekandidat for 
Venstre i Akershus, fra Asker. 

Venstre mener at det er på 
høy tid med en gjennomgang 
av takst- og billettsystemet 
og vil sikre at Asker og andre 
kommuner ikke deles opp i flere 
takstsoner. 

Det er ikke sikkert at framtidas 
kollektivtrafikk og  billettsystem 
vil være knyttet til takst- og 
sonegrenser som streker på 
et kart slik som i dag, men kan 
være basert på store mengder 
data om våre reisevaner og 
kunstig intelligens for å sikre 
at det er enkelt for kundene å 
reise kollektivt. - Den fleksible 
enkeltbilletten REIS som ble 
lansert i midten av april er 
bare starten på en ny måte å 
tenke om kollektivtrafikk og 
billettsystemer, sier Schytz.

Venstre mener at vi må få fart på 
arbeidet med nytt billettsystem 
med nye digitale løsninger som 
gir helt nye muligheter for mer 
fleksible billettsystemer, uten 
at rigide sonegrenser deler opp 
kommuner. 

Venstre vil at ungdom skal 
ha større valgfrihet på 
videregående skole: Vi vil at 
ungdom selv skal kunne velge 
hvilken skole de vil gå på, og 
ha større valgfrihet også når 
det gjelder fag. 

- Vi i Venstre tror at elever 
vet nok om hva de vil, hvem 
de trives sammen med og 
hva de må gjøre for å få 
det til. Vi har derfor stor 
tro på at elever skal gis 
tillit og ha valgfriheten til å 
velge hvilken videregående 
skole de selv vil gå på, sier 
Tobias Waage Bremnes, 
Venstres fjerdekandidat til 
fylkestingsvalget i Akershus, 
fra Asker. 

Fram til 2020 hadde elever 
som søkte på videregående 
skole valgfrihet. Da de 
rødgrønne partiene fikk 
flertall i fylkestinget fra 2019, 
ble nærskoleprinsippet 

innført. Det har gjort at 
ungdommer ikke lenger kan 
velge hvilken skole de ønsker 
å gå på, men at de heller må gå 
på nærskolen sin. Og hvilken 
skole som er din nærskole, 
det har de de rødgrønne 
politikerne bestemt. Det 
nye opptakssystemet til 
videregående skole har skapt 
mye frustrasjon blant elever 
og foreldre. 

- Nærskoleprinsippet betyr 
at det er hvor foreldrene dine 
bor som bestemmer hvor du 
skal gå på skole, og ikke dine 
egne ønsker.

- Vi elever motiveres mer av å 
vite at vi har valgfrihet, og at 
egen innsats betyr noe. Slik 
hadde vi det i gamle Akershus 
fylke, da Venstre var med på 
å styre, og slik vil vi også ha 
det i nye Akershus fylke. Vi 
trenger en inntaksordning 
for videregående skole 

som både sikrer elevenes 
valgfrihet, samtidig som en 
del av skoleplassene holdes 
av for å sikre at elevene ikke 
får for lang reisevei, sier 
Tobias Waage Bremnes,  som 
selv nylig var elev ved Asker 
videregående skole. 

Det er mange grunner til 
at noen ønsker å starte på 
en skole som ikke er sin 
nærskole. Noen av grunnene 
kan være at man ønsker å bli 
kjent med nye mennesker eller 
gå på en skole med fagmiljøer 
eller fagkombinasjoner 
som bare finnes der. For 
oss i Venstre er det viktig at 
elevene selv skal kunne velge 
hvilken videregående skole de 
vil gå på.

Samtidig som vi trenger en 
inntaksordning som sikrer 
elevenes valgfrihet, så må 
man sørge for at elevene ikke 
får for lang reisevei. Dette 

mener vi bør gjøres ved å 
innføre en reisetidsgaranti, ha 
ulike inntakssoner eller ved 
at en del av skoleplassene 
holdes av for elever i 
nærområdet, avslutter Tobias.

Enklere og billigere å reise kollektivt.

Mer valgfrihet i videregående skole. 

Solveig Schytz, 1. kandidat Akershus og 
Elisabeth Holter-Schøyen, 2. kandidat Akershus, 1. kandidat Asker 

Foto: Johan Malvik

Du kan stemme på Venstre to ganger! I fylkestingsvalget 
i 2023 er det valg til fylkestinget i nye Akershus fylke. 
Nye Akershus blir Norges mest folkerike fylke. Det gir 
både utfordringer og muligheter.  Venstre vil at Akershus 
skal være en miljøvennlig og innovativ region hvor alle 
mennesker får like muligheter til å lykkes. Det skal være 
enkelt og billig å reise kollektivt til jobb, skole og venner. 

Slik vil Venstre gjøre det 
enklere og billigere å reise 
kolleketivt:

• ha flere avganger på tog, 
buss, bane og båt

• at kommuner ikke skal deles 
opp av takstsone-grenser

• senke prisen på månedskort 
og prioritere lavere pris for 
barn og unge

• at alle ungdom mellom 16 og 
19 skal få gratis månedskort 
i stedet for skoleskyss-kort 
med begrensninger i på når 
det kan brukes. 

Tobias Waage Bremnes,  
4. kandidat Akershus og  

2. kandidat Asker 2023 
Foto: Jeppe Holter-Schøyen

Elisabeth Holter-Schøyen,  
1. kandidat 

Foto: Asker Venstre



Asker Venstres liste 2023.
Elisabeth Holter-Schøyen1 1. kandidat 
Erfaren og engasjert politiker.

«Klima og miljø må alltid 
komme først. Vi må skape 
sunn vekst samtidig som 
vi tar vare på det viktigste 
vi har: Vårt rike og unike 
naturmangfold. For kloden og 
våre etterkommere.»

Tobias Waage Bremnes2 2. kandidat 
Tydelig ungdomspolitiker.

«Alle barn og unge har rett til 
en oppvekst fri for bekymring 
og fylt med latter, lek og 
nysgjerrighet. Vi må sikre og 
motivere barn til å utforske og 
dyrke egne interesser, uansett 
bakgrunn og inntektsnivå.»

Christian Skrede3 3. kandidat 
Lovende, ny politiker.

«Sammen kan vi skape en 
grønn og bærekraftig fremtid, 
der alle får muligheten til å 
blomstre og bidra til et bedre 
samfunn.»

Gro Buttingsrud4 4. kandidat 
Dedikert, engasjert politiker.

«Samfunnsbygging handler 
ikke bare om å bygge veier 
og infrastruktur, men også 
om å bygge tillit, fellesskap 
og en bærekraftig fremtid for 
kommende generasjoner.»

Gunn-Torill Homme 
Mathisen5
5. kandidat 
Uredd, erfaren politiker.

«Vi må ta vare på naturen 
og miljøet for kommende 
generasjoner. Det er vår plikt 
å legge grunnlaget for en 
bærekraftig fremtid.»

Følg oss på 

facebook.com/venstre.asker

Nr  Navn      Bosted  Fødselsår
1  Elisabeth Holter-Schøyen   Heggedal  1961
2  Tobias Waage Bremnes   Sætre   2004
3  Christian Skrede    Borgen  1976
4  Gro Buttingsrud    Heggedal  1973
5  Gunn-Torill Homme Mathisen  Filtvet   1962
6  Brage Kåsa Skarstein    Asker   2004
7  Kristian Hviding Kvam   Vollen   1977
8  Christina Teige Apuzzo   Asker   1989
9  Annemarie Abeler    Hvalstad  1979
10  Rune Klemetsdal    Spikkestad  1960
11  Susanne Bondevik    Borgen  1986
12  Vegar Bjørnå Floa    Heggedal  1966
13  Daniela Torsvik    Slemmestad  1970
14  Tore Killingland    Bødalen  1953
15  Ida Neuenkirchen    Tofte   1983
16  Christian Steenfeldt-Foss   Asker   1963
17  Alida Ravndal     Hvalstad  2004
18  Tom Borgen Kristiansen   Vollen   1960
19  Marit Brochmann    Vollen   1980
20  Per Erik Skjelbred    Vettre   1973
21  Ulrikke von Ubisch Pay   Nesøya  1987
22  Ellen-Kristin Lysne    Åros   1965
23  Peder Morset     Vollen   1962
24  Unn Orstein     Asker   1948
25  Anne Sofie Riseng    Tofte   1959
26  Ellen Høvik     Vettre   1969
27  Tom Lindberg    Asker   1960
28  Anja Haraldstad    Asker   1973
29  Per Holter-Schøyen    Heggedal  1961
30  Ivar Knai     Heggedal  1959
31  Ingvild Maria Utne Nese   Vollen   2001
32  Stian Mørch Aaen    Asker   1979
33  Ilse Maria Iversen    Nesøya  1957
34  Andreas Hafslund    Nærsnes  1974
35  Beate Nordby Schwensen   Hvalstad  1969
36  Andreas Tjørve    Asker   1995
37  Aud H. Mjølhus    Nesbru  1957
38  Arve Bjørnli     Heggedal  1952
39  Bjørg Henninge Rasmussen   Nesbru  1938
40  Harald Brevig     Hvalstad  1978
41  Sissel Finstad     Heggedal  1953
42  Tor Gunnar Saakvitne   Borgen  1988
43  Bertine Xiao Smebye    Sætre   2004
44  Jostein Furelid Tellnes   Asker   1978
45  Julie Arctander    Sætre   2004
46  Thomas Edvardsen    Asker   1979
47  Ingvild Tautra Vevatne   Asker   1950
48  Jon Steiner-Hansen    Borgen  1968
49  Lisbet Landfald    Asker   1960
50  Anders Eimstad Rasmushaugen  Asker   1984
51  Ragnhild Bassøe Gunderssen  Heggedal  1974
52  Asbjørn Enge     Nesøya  1967
53  Marianne Ø. Arctander   Sætre   1970
54  Eldfrid Hovden    Nesbru  1932
55  Jan M. Vevatne    Asker   1950
56  Mary Kristine Sandal    Slemmestad  1941
57  Sidsel Schøyen    Asker   1955
58  Stine Blankholm Nymo   Billingstad  1964
59  Erling Bergsaker    Hvalstad  1954
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